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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Richard Herrey T  
Cathrin Bergenstråhle X   Asta Groth -  
Tobias Nässén -   Elisabeth Engström T  
Sofia Fölster  X  §§ 376-402 Anders Bruhn T §§ 368-402 
Helene Skantze  X   Annika Jung T  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville T §§ 355-367 
Bo Bergkvist  X   Per Norling T §§ 355-361, 

368-371  
Richard Wendt  X   Angela Berglund T §§ 368-371 
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist X  §§ 355-367    
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler -      
Andreas Brännström X  §§ 362-402    
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Tomas Hjort  -  
Hans Peters  X   Olga Anikina  T  
Håkan Ekengren  X   Alexi Strandberg -  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Alejandro Hedman  X  §§ 365 - 402     
       
 Liberalerna (L) 
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Gunilla Grudevall-Steen X Lena Linnerborg T §§ 371-402

Monica Brohede Tellström X Anna-Karin Boréus T 
Martin Sääf X Johan Kjellman T §§ 365- 371
Louise Granath - 
Mats Granath - 

Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X Malin Gunnesson T 
Anders Tiger - Maryam Herlin T §§ 368-402
Lydia Liu X §§ 355-367

Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X Andreas Falk T 
Hadia Mian - Ella Tegsten T 
Maria Raner X Erik Svanfeldt N §§ 376-402
Espen Bjordal X Emelie Norberg Friberg - 
Gunnel Nyman Gräff X Viktor Ellström - 
Martin Hellströmer X §§ 376-402 Andreas Andersson T §§ 355-375
Majvie Swärd X 
Mattias Qvarsell - 
Helena Westerling X 
Carl-Magnus Grenninger X 
Alva Dahn X 

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X Ej § 382 Shahin Malak T § 382
Mikael Carlsson X Lamin Jatta Modigh N 
Lina Olsson X Kristina Granlund T § 382
Yusie Rundkvist Chou X 
Bosse Ståldal X Ej § 382 

Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X Louise Wallenblad - 
Esa Örmä X Pernilla Axelsson - 
Stephan Andersson X Tommy Sjöström - 
Leonid Yurkovskiy X 
David Hyde X 

Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X Louise Ollivier T 
Lisskulla Zayane X Göran Börjesson N 



  
 7 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Fredrik Holmkvist T § 368-402 
Salka Hallström Bornhold   -   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen X  §§ 355-367    
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§ 355  KFKS 2018/888 

Nya ledamöter/ersättare i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Noa Samenius (M), ny ersättare 
Tommy Sjöström (SD), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 356  KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(SD) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Tommy Sjöströms begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 357 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Cathrin Bergenstråhle (M) och Andreas Falk (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 7 oktober 2019 i Nackasalen och den 14 oktober 2019 kl. 16.00 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 358 KFKS 2018/1106 

Motion – Insamling av matavfall 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att insamlingssystemet kan komma att göras om med 
anledning av nya krav på producenterna avseende fastighetsnära insamling av 
förpackningar och returpapper. Med anledning av de nya kraven finns det skäl att se över 
hur kommunen ska utforma och synkronisera insamlingen av matavfall tillsammans med 
producenternas insamling av förpackningar och returpapper. En förändring av 
avfallsföreskrifterna, i syfte att göra matavfallsinsamling obligatorisk för hushållen, är en 
suboptimering och är därmed inte aktuell innan det är klarlagt hur insamlingssystemet 
kommer utformas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen inför en obligatorisk insamling av matavfall. Genom att 
samla in matavfallet kan det användas som råvara för biogas. 
 
Nacka kommun har ett system för separat insamling av matavfall redan idag som bygger på 
frivillighet. Utifrån avfallsförordningen har kommunen en möjlighet att införa obligatorisk 
insamling av matavfall. Nyligen beslutade ändringar i avfallslagstiftningen medför stora 
förändringar vad gäller avfallshanteringen då den medför nya krav på producenterna i form 
av fastighetsnära insamling av förpackningar och returpapper. Nacka kommun 
tillhandahåller redan insamlingssystem av rest- och matavfall. Den nya lagstiftningen 
innebär dock att kommunen tillsammans med producenterna behöver hitta gemensamma 
lösningar för att få en optimal och effektiv insamling av avfall. Det är rimligt att 
insamlingen av matavfall bör samordnas med fastighetsnära insamling av förpackningar 
och returpapper. Därför rekommenderas inte att för tillfället göra större förändringar i 
kommunens avfallsföreskrifter i form av ett tillägg att hushållen ska vara skyldiga att 
separera matavfall från hushållsavfallen. Att idag investera i bruna insamlingskärl för 
matavfall, för att sedan inom ett eller ett par år avskaffa dessa och istället ha ett 
insamlingskärl med flera fraktioner, vore en ekonomisk och miljömässig suboptimering. Då 
effekterna av förändringarna i avfallslagstiftningen är klarlagda kan det däremot finnas 
anledning att åter se över denna fråga i ett större sammanhang. 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 318 
Kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 265 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §182 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 §48 
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Bilaga 3 Synpunkter från Nacka vatten och avfall AB den 23 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 318 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 265 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 182 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige noterar att insamlingssystemet kan komma att göras om med 
anledning av nya krav på producenterna avseende fastighetsnära insamling av 
förpackningar och returpapper. Med anledning av de nya kraven finns det skäl att se över 
hur kommunen ska utforma och synkronisera insamlingen av matavfall tillsammans med 
producenternas insamling av förpackningar och returpapper. En förändring av 
avfallsföreskrifterna, i syfte att göra matavfallsinsamling obligatorisk för hushållen, är en 
suboptimering och är därmed inte aktuell innan det är klarlagt hur insamlingssystemet 
kommer utformas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 mars 2019 § 48  
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen med 
motivering att under 2018 har lagstiftningen ändrats. Insamlingssystemen kommer behövas 
göras om under de närmaste åren och insamlingen av matavfall bör samordnas med 
fastighetsnära insamling av förpackningar och returpapper. 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), bifall till 
motionen.  
 
Håkan Ekengren (C) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL) och Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Håkan Ekengrens yrkande mot Tomas Ottossons yrkande och fann 
att Håkan Ekengrens yrkande hade bifallits. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen (V) reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp med följande 
motivering: 
”Det finns redan frivillig insamling av matavfall i Nacka kommun vilket är konstigt, 
frivilligheten är för fastighetsägare att beställa matavfalls hämtning eller inte, som 
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användare av avfallshanteringen vid bostadsrätt eller hyresrätt är det ingen frihet för 
användaren. Där av att det är rätt med obligatorisk matinsamling så att alla innevånare kan 
ha friheten/möjligheten att samla in även matavfall. Det är inte tid att vänta och se och vad 
andra beslut blir som förslaget till beslut föreslår, det kommer bli för sent. Vänsterpartiet 
yrkar på att friheten att välja att sortera matavfall, ska gälla alla i avfallskollektivet.” 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Nackalistan anser att ökad insamling av matavfall är angelägen. För att detta ska ske på ett 
klimatsmart och kostnadseffektivt sätt det är viktigt att samordna matavfallshämtning med 
den lika angelägna fastighetsnära förpackningsinsamling som enligt ny lag ska 
implementeras i steg senast 2021 och 2025. Av den anledningen avslår vi motionen. 
Nackalistan ser dock gärna att den fastighetsnära förpackningsinsamling implementeras 
tidigare än lagstadgade årtal och att transporterna samordnas med hämtning av matavfall.” 
 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet yrkar bifall till motionen av den anledningen att det inte finns hållbara skäl att 
skjuta upp möjlighet till insamling av matavfall för alla medborgare/företag i Nacka. 
Miljöpartiet har drivit frågan under mycket lång tid och fick medhåll i kommunfullmäktige 
då vi 2016 lämnade in en motion som bifölls av en majoritet. Vår motion innehöll tydliga 
förslag om erbjudande av fastighetsnära insamling av avfall. Trots bifall till motionen i 
kommunfullmäktige väljer Nackas alliansmajoritet att under så lång tid som möjligt 
fördröja införandet av fastighetsnära avfall vilket säger mycket om allianspartiernas 
prioritering. Fastighetsnära insamling sker sedan många år tillbaka i flertalet kommuner i 
landet vilket gör att snabbt införande kan ske även i Nacka (vilket även Nacka Vatten och 
Avfall anger i sitt remissvar). Som rik kommun har vi stora möjligheter att skynda på 
omställningen till mer hållbara metoder för att minska vårt klimatavtryck och vara 
föregångare i omställningen. Nacka kommun borde vara den kommun som ligger allra 
längst fram i Sverige i alla frågor kopplade till Miljömålen – om Miljöpartiet fick 
bestämma.” 
 
Alva Dahn (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp:  
”Det pågår just nu ett arbete med att förbättra miljömålen och ta fram en ny miljöplan. 
Socialdemokraterna vill arbeta inom processen för att vi med helhetssyn ska samla 
kommunförvaltningen, NVOA och NEAB till en sammantagen satsning.” 
 
- - - - - 
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§ 359 KFKS 2018/1113 

Motion – Grillplatser i Nackas fritids-och grönområden 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet har inkommit med en motion angående inrättandet av grillplatser i alla 
kommunens fritids- och grönområden. I nuläget finns 33 stycken allmänna grillplatser runt 
om i kommunen. Under 2019 planeras för en ny grillplats vid Långsjön och Abborrträsk 
naturreservat samt en upprustning av grillplatsen vid Tattby naturreservat. Förslaget i 
motionen bedöms därför redan vara uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 319 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 266 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 183 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 § 68 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 10 april 2019 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 319 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 266 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 183 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är uppfyllt. Motion är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 april 2019 § 68  
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns 33 grillplatser runt om i kommunens 
grönområden. Förslaget i motionen är redan och uppfylld och den därmed 
färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus (L), Louise Ollivier 
(MP), Majvie Swärd (S) och Lina Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Hans Peters yrkande mot Lisa Rasmussens yrkande och fann att Hans 
Peters yrkande hade bifallits. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp.  

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Nackalistan är positiva till kommunens drygt 30 existerande grillplatser runt om i Nackas 
grönområden samt den nya grillplatsen vid Långsjön som byggdes i år enligt det 
politikerinitiativ som vi röstade ja till 2018. Grillplatserna ersätter engångsgrillar som är 
miljöovänliga, brandfarliga och skräpar ned. De ökar brandsäkerhet och minskar slitage på 
natur och parker. Nacka kommun bör se över informationen om grillplatserna via 
Nackakartan på webben och i appen Naturkartan. Även information vad som gäller vid 
eldningsförbud behövs.” 
 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet anser att intentionen i motionen är bra – att möjliggöra för fler Nackabor att 
på ett säkert sätt kunna mötas utomhus för gemensamma sociala aktiviteter. Fler 
kommunala grillplatser ger ett säkrare sätt att grilla och kan då minimera risken för bränder 
i ett allt torrare klimat. Motionärerna vill att kommunen ser till att inrätta grillplatser i alla 
stadsdelar vilket enligt tjänsteskrivelsen redan finns MEN Miljöpartiet vill gärna se 
genomlysning av grillplatsernas användning och ge möjlighet till fler säkra platser för 
medborgarna att mötas i vår vackra natur.” 
 
- - - - - 
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§ 360 KFKS 2018/1104 

Motion – Förslag på simundervisning 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då det redan erbjuds simskola på fritiden 
samt en särskild satsning på kvinnor som uppfyller intentionerna i motionen. 
Kommunfullmäktige noterar vidare att det finns flera olika bidrag inom kommunen för 
föreningar att söka, bland annat avseende integrationsfrämjande aktiviteter för nyanlända, 
samt möjlighet för föreningar att bedriva simskoleverksamhet under sommarloven vid 
allmänna utomhusbad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska införa simskolor sommartid vid kommunens 
allmänna utebad och att nyanlända erbjuds simundervisning som en del i deras 
introduktion i kommunen. 
 
Kommunen erbjuder simskola på fritiden för barn, ungdomar och vuxna. Kommunen har 
också en särskild satsning på kvinnor som av olika skäl inte besöker simhallar under 
ordinarie öppethållande. Satsningen syftar till att öka simkunnigheten och vattenvanan i 
denna grupp. Nyanlända har möjlighet att delta i simskolornas aktiviteter. 
 
Föreningar har möjlighet att bedriva simskoleverksamhet under sommarloven vid allmänna 
utomhusbad. De kan då ansöka om kommunens föreningsbidrag via kultur- och 
fritidsenheten. Vidare finns möjlighet för föreningar som bedriver integrationsfrämjande 
aktiviteter för nyanlända att ansöka om projektbidrag för inkludering. Att bedriva simskola 
för nyanlända skulle kunna vara ett sådant projekt som är berättigat till projektbidrag. 
 
Ärendet har beretts i arbets- och företagsnämnden samt i fritidsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 320 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 267 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 184 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från arbets-och företagsnämnden den 13 mars 2019 § 24 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 20 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 320 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 267 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019, § 184 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då det redan erbjuds simskola på fritiden 
samt en särskild satsning på kvinnor som uppfyller intentionerna i motionen. 
Kommunfullmäktige noterar vidare att det finns flera olika bidrag inom kommunen för 
föreningar att söka, bland annat avseende integrationsfrämjande aktiviteter för nyanlända, 
samt möjlighet för föreningar att bedriva simskoleverksamhet under sommarloven vid 
allmänna utomhusbad. 
 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 mars 2019 § 24 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen, i den del som avser att nyanlända ska 
erbjudas simundervisning som en del i deras introduktion i kommunen, eftersom det 
utöver den simundervisning som redan erbjuds i kommunens simhallar redan finns 
möjlighet för föreningar att ansöka om projektbidrag för inkludering för att anordna 
simundervisning för nyanlända. 
 
Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 20 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut:  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att det ska inrättas simskolor utomhus, 
eftersom det redan erbjuds simskola i kommunens simhallar samt att föreningar kan 
bedriva simskoleverksamhet vid allmänna utomhusbad. 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Leonid 
Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), Ella Tegsten (S) 
och Yusie Rundkvist Chou (NL), bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Lisa Rasmussens yrkande mot Filip Wiljanders yrkande och fann att 
Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 36 röster för Filip Wiljanders yrkande och 23 röster för Lisa Rasmussens yrkande. 
En ledamot avstod och en ledamot var frånvarande. Kommunfullmäktige biföll därmed 
Filip Wiljanders yrkande. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Lisa Rasmussen (V) reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp med följande 
motivering: 
”Majoriteten gör det alltför lätt för sig att avhända sig ansvaret genom att peka på 
simhallarnas och frivilligas simundervisning. Att kunna erbjuda utökad simundervisning 
inom ramen för etableringen kan ses som en ringa åtgärd med stor effekt. Att detta sedan 
genomförs i samarbete med andra aktörer såsom frivilligorganisationer eller simhallarna är 
knappast någon motsättning. Kommunen har ansvar för att förebygga skador och 
drunkning är den 3:e vanligaste dödsorsaken bland barn och unga. Att då kunna erbjuda 
exempelvis föräldrar och unga vuxna simundervisning minskar sannolikt risken för 
drunkning även bland barn. En simkunnig vuxen är sannolikt en av de bästa 
investeringarna för att minska drunkningsolyckor överlag. Kommunen bör således ta 
initiativ till utökad simundervisning och inte passivt vänta på att ”någon annan” tar tag i 
det. Inte många nyanlända kommer självmant på tanken att gå till simhallen och betala dyra 
pengar från sin magra budget för att lära sig simma. Att ta initiativ kan också innebära att 
kommunen mer aktivt riktar, stödjer och underlättar för frivilliga krafter som t.ex. vill starta 
simundervisning.” 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet ställer sig positiva till motionen. Det fanns tidigare siffror på simkunnigheten 
bland barn och ungdomar i Nacka, men dessa råkade kommunen gallra för några år sedan, 
något vi upptäckte när vi tog fram underlag för vårt senaste budgetförslag där vi föreslog 
ett mindre badhus i Fisksätra att använda för t.ex. simskola/träning av vattenvana. 
Miljöpartiet har i tidigare budgetar föreslagit och avsatt extra pengar till simundervisning 
eftersom vi ser dessa som (livs)viktiga satsningar som kommunen borde arbeta mer för, 
istället för att helt förlita sig på frivilliga krafters engagemang. Att erbjuda simskolor 
utomhus under sommaren borde vara en självklarhet för kommunen att säkerställa att det 
finns – vi är omgivna av vatten och vi som bor här möts ofta i närheten av hav och sjöar 
(vilket fler bör känna sig trygga i att göra). Att informera och erbjuda nyanlända vuxna 
simundervisning ger många vinster, utöver överlevnad och trygghet för andra som inte är 
simkunniga, så ger det även utökade möjligheter till arbete samt inkludering och möjlighet 
till att delta i aktiviteter som för oss simkunniga är självklarhet (exv träffas vid stranden, åka 
båt eller lära sig paddla).   
 
Majvie Swärd (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Det är bra att föreningar kan anordna simundervisning och kommunen kan bidra med 
stöd till detta. Vi vill förtydliga, i motionens anda, att kommunen ansvarar för att 
medborgarna har tillgång till kostnadsfri simundervisning under sommaren. Det ansvaret 
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svarar inte motionssvaret på. Huruvida det ska just ske vid utebad eller annan plats tror vi 
att olika anordnare är bättre på att avgöra. Det är också viktigt att påvisa att 
simundervisning kan vara en viktig del av integrationen såväl som en mer frihetlig och 
sekulär samhällssyn.” 
 
- - - - - 
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§ 361 KFKS 2018/1213 

Motion – Kretsloppspark i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan idag finns möjlighet att lämna saker för återbruk 
på samtliga tre kretsloppscentraler i Nacka. Därutöver finns flera organisationer och 
företag i Nacka som ägnar sig åt renovering, reparation och försäljning av återvunna varor. 
Mot denna bakgrund behövs inget pilotprojekt och motionen anses färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka vatten och avfall AB får i uppdrag att inom ramen för 
någon av Nackas befintliga kretsloppsparker, som ett pilotprojekt, även integrera 
renovering, reparation och försäljning i verksamheten. 
 
Det finns redan idag möjlighet att lämna saker för återbruk på samtliga tre 
kretsloppscentraler i Nacka.  Därutöver finns flera organisationer och företag i Nacka som 
ägnar sig åt renovering, reparation och försäljning av återvunna varor. Mot denna bakgrund 
behövs inget pilotprojekt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 321 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 268 
Kommunstyrelsen 3 juni 2019 §185 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 30 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 321 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 268 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 185 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan idag finns möjlighet att lämna saker för återbruk 
på samtliga tre kretsloppscentraler i Nacka. Därutöver finns flera organisationer och 
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företag i Nacka som ägnar sig åt renovering, reparation och försäljning av återvunna varor. 
Mot denna bakgrund behövs inget pilotprojekt och motionen anses färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till motionen.  
 
Håkan Ekengren (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Håkan Ekengrens yrkande mot Lisskulla Zayanes yrkande och fann att 
Håkan Ekengrens yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Socialdemokraterna instämmer i motionens goda intentioner. Vårt flera år gamla förslag 
om ’Loppis på återvinningscentraler’ utvecklades till den återbruksverksamhet som vi ser 
idag. Dock är denna motions utformning av att-satsen alltför snävt skriven för att kunna 
göra den nytta som vi vill se. Därför instämmer vi i motionens intentioner, men ställer oss 
inte bakom denna formulering.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet arbetar för ett hållbart samhälle och vill att även Nacka ska bidra till att vara 
en del av lösningen. Här är det den genomsnittliga nackabons konsumtion som avger ett 
negativt klimatavtryck och som de lokala miljömålen försöker arbeta för att synliggöra. För 
vårt konsumtionssamhälle håller tyvärr inte. Särskilt inte när vi vet vad konsumtion av nya 
saker gör med vår planet och vårt samhälle ur ett miljö- och klimatperspektiv. Det köp- 
och slängsamhälle som vi har sliter på både människor och miljö. Vi behöver istället dela 
mer med varandra, återanvända det vi redan har och återvinna mer. 
Vi vill att kommunens klimatmål bygger på konsumtionsperspektivet och utgår från de 
utsläpp vi totalt orsakar, oavsett var de sker. Som en del i omställningen vill vi ge vårt 
kommunala bolag Nacka vatten och avfall i särskilt uppdrag att starta och driva ett projekt 
där vi på våra återvinningscentraler har möjlighet att lämna saker även för reparation och 
vidareförsäljning. Vi behöver ta varje tillfälle att lyfta och synliggöra återbruk och mer 
hållbar konsumtion eftersom vi faktiskt inte har råd att köra på i gamla hjulspår.  
Att hänvisa till att frågan inte faller inom ramen för den kommunala kompetensen eller tala 
om snedvriden konkurrens är inte att ta ansvar för ett hållbart samhälle. I det arbetet 
behöver vi tänka både nytt och vitt och det är heller inget som säger att kommunen själv 
behöver driva denna verksamhet, enbart att den ska finnas och vara en integrerad del av 
arbetet med avfall. Ointresset för återbruk, återvinnings och reparation visar på totalt 
ointresse för kretsloppstänk i tider när vi behöver arbeta mer för cirkulär ekonomi, inte 
mindre genom att tycka att någon annan, någon annanstans, ska göra arbetet. Att hänvisa 
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till en kundundersökning från NVOA som visar på att det är för få personer som 
efterfrågar återbrukade föremål utan att denna finns med i underlaget känns heller inte 
seriöst. 
Miljöpartiet anser att det behövs tydligare direktiv för hur de kommunala bolagen ska 
arbeta med kommunens miljömålsarbete, då skulle dessa kunna bli kraftfulla verktyg i 
omställningen mot ett hållbart samhälle.” 
 
Lisa Rasmussen (V) lämnade följande protokollsanteckning för Vänsterpartiets 
fullmäktigegrupp: 
”Att börja återbruk av resurser och material på kommunens initiativ är viktigt. Alldeles för 
stor andel av det vi slänger är användbart för andra och borde göras tillgängligt för att spara 
på våra resurser. Vänsterpartiet anser att kommunen med sitt avfallsansvar kan gå före och 
påverka hur återbruk kan göras större och mer användbart och därigenom minska 
avfallsmängderna. Samtidigt blir Nacka mer resurssnålt och bidrar till minskade utsläpp av 
koldioxid genom en förändrad konsumtion.” 
 
- - - - - 
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§ 362 KFKS 2018/1217 

Motion - Utnyttja tredimensionell fastighetsbildning och 
hitta nya ytor i Nacka stad 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm med flera (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning om att kommunen har 
initierat en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar i samband med 
aktualisering av kapacitetsutredningen för tillskapandet av nya idrottsanläggningar. I 
inventeringen beaktas tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet. 
 
Motionen anses därmed bifallen. 
 

Ärende 
Sidney Holm med flera (MP) föreslår i en motion att kommunen inventerar möjliga 
utrymmen där nya fritids- och idrottytor skulle kunna tillkomma exempelvis genom 
tredimensionell fastighetsbildning samt genom ändringar i befintliga detaljplaner.  
 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i enlighet med enhetens utredning och 
bedömning och kommunstyrelsens beslut från den 1 april 2019 §121 avseende ett liknande 
politikerinitiativ från Gunilla Grudevall-Steen (L), som inkom den 27 augusti 2018, att det 
kommer göras en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar vilken samordnas 
och synkroniseras med en aktualiserad kapacitetsutredning. I inventeringen beaktas 
tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet för att tillskapa centralt belägna och 
yteffektiva anläggningar för idrotts- och fritidsverksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 322 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 269 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 186 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 7 maj 2019 
Bilaga  Motionsförslag för att hitta nya ytor i Nacka stad 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 322 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 269 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
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Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 186 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning om att kommunen har 
initierat en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar i samband med 
aktualisering av kapacitetsutredningen för tillskapandet av nya idrottsanläggningar. I 
inventeringen beaktas tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet. 
Motionen anses därmed bifallen. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L), Khashayar Farmanbar 
(S), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp:  
”Nackalistan anser att det är jättebra att man på olika sätt försöker hitta nya idrottsytor i 
kommunen men att denna motion är skriven på ett sätt så att vi tyvärr inte kan bifalla den. 
Att kunna använda tredimensionell fastighetsindelning är väldigt positivt men vi tycker att 
det krävs ordentliga utredningar kring för och nackdelar på varje specifik plats.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Socialdemokraterna presenterade 2018 vårt stora förslag för idrotten i Nacka, under 
namnet Idrottslyftet. I den pekade vi bland annat på just idén att använda våningar under 
större fastigheter som mindre bollhallar för att öka tillgången till idrotts- och 
kulturutrymme i områden som ska tätbyggas. 3D-fastighetsbidlning är en av flera tekniska 
möjligheter att uppnå detta.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Kommunen har initierat en inventering av platser för framtida idrottsanläggningar. I 
inventeringen ska man nu även beakta tredimensionell fastighetsbildning som en möjlighet 
att tillskapa nya idrottsytor. Miljöpartiet är nöjd med att man tagit till sig förslaget i vår 
motion och beslutet att motionen därmed kan anses bifallen.  
Ju längre planeringen av centrala Nacka fortgår, desto svårare blir det att i efterhand placera 
stora pusselbitar som idrottsanläggningar. Vi hoppas därför att kommunen gör en särskild 
inventering av möjliga tredimensionella ytor, inte bara beaktar att möjligheten finns i den 
ordinarie planeringen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
”Vänsterpartiet yrkar bifall till motionen och tycker att lösningen med att bygga idrottsytor 
med tredimensionell fastighetsbildning är bra. Det behövs flera områden som kan bli 
aktuella i centrala ytor och som kan passa in i närhetsprincipen för idrott. Dom ytorna är 
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och har varit svåra att hitta och den här pussell biten kan göra saken lite lättare. 
Vänsterpartiet vill också synliggöra att för oss handlar om att tillskapa ytor i attraktiva lägen 
med bra miljö i dagsljus på markplan eller tak, på hustak är utformning av skydd och 
ingångar-utgångar viktigt, för att platsen ska vara och kännas säker.” 
 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Kristdemokraterna vill särskilt understryka att tredimensionell fastighetsbildning ska 
kunna övervägas under allmän platsmark.” 
 
- - - - - 
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§ 363 KFKS 2018/1212 

Motion – Planering av fler bostäder för äldre i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen planerar för ett ökat antal bostäder för seniorer med 
varierad upplåtelseform, utformning och storlek på lägenheter. Nacka kommun planerar 
redan nu för fler bostäder för äldre med blandade upplåtelseformer och utformning i 
enlighet med motionens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 323 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 270 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 187 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 6 maj 2019 
Bilaga 1  Motion från Sidney Holm, (MP) m.fl. daterad den 17 december 2018.  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 mars 2019, § 17 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 323 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 270 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 187 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i äldrenämnden den 27 mars 2019 § 17  
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade, med instämmande av Espen Bjordal (S), Christina Ståldal 
(NL) och Amanda Sandholm (V), bifall till motionen. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Karin Teljstedts yrkande mot Ninni Lindbergs yrkande och fann att 
Karin Teljstedts yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Ett tryggt boende lägger grunden för en trygg vardag, motverkar oönskad ensamhet och 
är allmänt viktigt för välbefinnandet och hälsan. För många innebär dock åldrandet en 
smygande känsla av otrygghet. Många äldre känner oro, otrygghet och ibland ensamhet i 
sin bostad, samtidigt som de är för friska för att få bo på ett äldreboende. 
Äldreboenden är i dag förbehållna personer som behöver mycket vård och omsorg och 
som behöver personal i sin omedelbara närhet, dygnet runt. I Nacka saknas idag alternativ 
som överbryggar steget mellan hemtjänst och äldreboende. Det behövs fler alternativ för 
äldre som är för friska för att bo på ett äldreboende, men som vill ha mer trygghet och 
social samvaro än vad de kan få i den egna bostaden. Enligt motionären är gruppen 
personer över 60 år den del av befolkningen som i Stockholms län kommer ökar mest. 
Fram till år 2060 kommer andelen som är 85+ att öka med 200% samtidigt som 
befolkningen i Stockholms län förväntas öka drastiskt under samma period. Det finns 
många fördelar med att kommunen ser över möjligheten att erbjuda olika typer av 
boenden. Kommunen har rent demografiskt ganska klart för sig hur många äldre som bor 
och kommer bo i kommunen men har begränsad insyn hur den enskilde pensionären 
upplever sin vardag. 
Vi instämmer med Miljöpartiet att kommunen behöver se över möjligheten att skapa flera 
bostäder med varierad upplåtelseform. Det kommer behövas både normalstora och små 
lägenheter med rimlig hyra samt alternativa boenden som exempelvis kollektiv- och 
generationsboenden samt moderna co-living.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Enligt kommunens tjänstepersoner har man en löpande dialog med kommunens äldre och 
anser att kommunen erbjuder de bostäder som efterfrågas. Vi i Miljöpartiet lyssnar också 
till äldre medborgare men instämmer inte i tjänstepersonernas bedömning. Äldre i Nacka 
saknar inte en bostad att flytta ifrån, men ofta att flytta till. Många äldre i Nacka som bor i 
egna villor eller större lägenheter vill flytta till mindre mer tillgänglighetsanpassade 
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lägenheter. Eftersom det råder brist på bostäder som äldre efterfrågar så bor de ofta kvar i 
en alltför stor bostad dåligt anpassad för deras behov. Genom att planera för fler bostäder 
för äldre skulle man sätta igång flyttkedjor som tillskapar mer boyta än man bygger, 
eftersom äldre oftast flyttar från en större till en mindre bostad.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Detta är en viktig motion då gruppen äldre och pensionärer växer i antal och procentuellt 
i Nacka under kommande år. Fram emot år 2030 så är gruppen pensionärer ca 40% av 
befolkningen och gruppen äldre över 80 år större än idag. Det kräver en framsynt planering 
och kartläggning av alla slags bostadsbehov. Både av bostäder med lättare anpassning och 
med mer utvecklade serviceboenden. Det behövs också en större valfrihet vad gäller 
bostadsformer, mer av co-living och gemenskap, fler billiga hyresrätter och bostadsrätter så 
att ett bostadsskifte kan äga rum från stora villor till mindre lägenheter. I tjänstehandlingen 
finns inte beskrivet någon statistiskt säkerställd undersökning som visar på hur ett egentligt 
bostadsbehov ser ut i Nacka. Därför anser Nackalistan att Miljöpartiets motion är viktig att 
bifalla.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Kristdemokraterna instämmer i konstaterandet att vi bör ha den diversifierade 
målgruppens behov i åtanke och konstaterar vikten av att vi integrerar våra seniorer i våra 
stadsbyggnadsprojekt. Det är viktigt att säkerställa att samarbetet mellan äldreenheten och 
enheten för strategisk stadsutveckling även framgent är gott. Rent konkret har det hittills 
lett till att vi går från 0 till att nu ha över 200 trygghetsbostäder (under detaljplanearbete) 
med inflytt fram till 2024 i enligt nuvarande tidsplan.” 
 
- - - - -  
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§ 364 KFKS 20181210 

Motion - Klimatneutral betong 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses bifallen på så sätt att kommunen ansluter 
sig till Betonginitiativet, att det i kommande riktlinjer för miljökrav för entreprenader, 
reinvesteringar och stadsbyggnadsprojekt ska ställas krav för att uppnå minskad 
klimatpåverkan från betonganvändning samt att privata aktörer ska stimuleras att också 
ställa miljökrav på den betong de använder. 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 17 december 2018. Motionärerna 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska stötta Betonginitiativet genom 
att i all upphandling efterfråga den betong som har lägst klimatpåverkan samt att 
kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ska undersöka vilka politiska styrmedel 
som är möjliga för att få olika byggaktörer i Nacka att använda betong med så låg 
klimatpåverkan som möjligt.  
 
Ett av kommunens miljömål är att Nacka ska bidra till att minska den globala 
klimatpåverkan genom att sänka sina direkta och indirekta utsläpp av växthusgaser. 
Kommunens främsta möjlighet att påverka för ökad klimathänsyn inom bygg- och 
anläggning är via kravställning i upphandling. Inköp av betong sker dels inom ramen för 
stadsutvecklingsprojekt och dels inom ramen för projekt och reinvesteringar i 
konstruktioner, exempelvis kommunala väg- och brokonstruktioner.  
 
Exploateringsenheten Nacka stad tar nu fram ett förslag till miljöplan som ska att innehålla 
miljökrav vid utförande av entreprenader, bland annat innehållande miljökrav kring 
betongens klimatbelastning. Att inom ramen för stadsbyggnadsprojekt följa de förslag på 
miljökrav som ställs i den föreslagna miljöplanen är ett första steg för att uppnå minskad 
klimatpåverkan från betong. Även när det gäller reinvesteringar och projekt inom ramen 
för natur- och trafiknämnden borde det finnas utrymme att ställa krav på betong vid 
upphandling. Materialens beständighet en viktig faktor att ta i beaktande sett till total 
miljöpåverkan. För att säkerställa långsiktigt hållbara teknik- och materialval samt stimulera 
innovation bör det vid upphandling ställas funktionsbaserade krav ur ett 
livscykelperspektiv. Vidare är kostnaden en avgörande faktor.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ansluter sig till Betonginitiativet, att det i 
kommande riktlinjer för miljökrav för entreprenader, reinvesteringar och 
stadsbyggnadsprojekt ska ställas krav för att uppnå minskad klimatpåverkan från 
betonganvändning samt att privata aktörer ska stimuleras att också ställa miljökrav på den 
betong de använder. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 324 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 271 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 §188 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 7 maj 2019 
Bilaga  Motion ”Klimatneutral betong?” av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 324 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 271 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 188 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses bifallen på så sätt att kommunen ansluter 
sig till Betonginitiativet, att det i kommande riktlinjer för miljökrav för entreprenader, 
reinvesteringar och stadsbyggnadsprojekt ska ställas krav för att uppnå minskad 
klimatpåverkan från betonganvändning samt att privata aktörer ska stimuleras att också 
ställa miljökrav på den betong de använder. 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V), 
Lina Olsson (NL) och Majvie Swärd (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp:  
”Cement, som ju normalt ingår i betong, har väldigt stor klimatpåverkan. I Nacka kommer 
mycket betong användas när Nacka bygger stad. Det finns därmed många 
koldioxidekvivalenter att tjäna på att använda klimatvänlig betong. Nackalistan välkomnar 
att Nacka ansluter sig till Betonginitiativet, men vi vill även se att förslaget implementeras. I 
den föreslagna miljöplanen ställs bl a klimatkrav på betong vid kommunala upphandlingar. 
Nacka måste gå vidare med miljöplanen, fastställa den och börja använda den.” 
 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Det är oerhört viktigt att kommunen använder sig av mer miljövänliga produkter i sin 
verksamhet och ställer krav på dem. Samtidigt måste vi slå vakt om att kommunens 
upphandlingar bidrar till ökad konkurrens och således kostnadseffektiva inköp. Därför är 
det viktigt att vi inte förlitar oss på vad vinstdrivande leverantörer bedömning av vad som 
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är miljövänligt. Speciellt inte på marknader som länge dragits med karteller och misstankar 
om karteller, som bygg- och byggmaterialbranschen.  Därför är det bra att vi använder oss 
av regeringens initiativ Fossilfritt Sverige där branschen tillsammans med forskare och 
offentliga sektorn tar fram lösningar för ett hållbart samhälle som t.ex. Betonginitiativet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
”Vänsterpartiet ser positivt på förslag till beslut som lämnades av Mats Gerdau på 
kommunstyrelsen, att ansluta Nacka kommun till betong initiativet. Vår inställning är 
samma som i KSSU att alla insatser för att minska koldioxidutsläpp är viktiga. 
Betonginitiativet är ett sådant projekt som redan idag kan reducera utsläpp från 
byggsektorn. Med mera forskning och utveckling av metod/material finns mer miljö och 
klimatvinster att förvänta sig. Bra att alliansen ändrade uppfattning och bestämde sig för att 
bifalla motionen.” 
 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Det är väl känt att den nödvändiga betongen är en svår klimatbelastare. Därför är det 
angeläget att använda betong med liten klimatbelastning när Nacka bygger stad.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet gläds åt att kommunledningen beslutat att bifalla motionen. Klimatet 
rankades av många som den viktigaste frågan i EU-valet. Det krävs ett bättre och mer 
sammanhållet klimatarbete inom EU för att Europa ska bidra till att hålla 
klimatförändringen under två grader. Det är samtidigt viktigt att vi i Nacka gör det vi kan 
och inte förlitar oss på att någon annan ska lösa klimatutmaningen åt oss.  
Mycket nytt ska byggas i Nacka och hur vi gör det har stor påverkan på kommunens 
klimatavtryck. Eftersom betong har så stor klimatpåverkan kan vi genom att stötta 
betonginitiativet både bidra till färdplanen mot klimatneutral betong 2045, och sänka vårt 
eget klimatavtryck. Redan idag finns klimatförbättrad betong som har 30 % lägre 
klimatpåverkan än konventionell betong men, för att utvecklingen ska gå framåt krävs det 
att vi som bygger mycket efterfrågar betong som har så låg klimatpåverkan som möjligt. 
Kommunen ska under hösten ta fram en genomförandeplan för strategin för miljö- och 
klimatambitioner i Nackas stadsutveckling. En av ambitionerna blir nu att använda betong 
med lägre klimatpåverkan när vi bygger nya Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 365 KFKS 2019/253 

Motion – Narkotikahundar i skolor och på fritidsgårdar 
Motion den 4 mars 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar den utredning som gjorts i tjänsteskrivelsen om 
förutsättningar för användande av narkotikahundar i kommunens verksamheter.  
Kommunfullmäktige uppmanar polisen att medverka i brottsförebyggande arbete med 
bland annat narkotikahundar på skolorna och fritidsgårdarna. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  

Ärende 
Motionärerna vill att möjligheterna för att använda narkotikahundar i drogförebyggande 
syfte på kommunens skolor och fritidsgårdar utreds, samt att det utformas förslag på hur 
narkotikahundar kan användas i drogförebyggande syfte på kommunens skolor och 
fritidsgårdar. 
 
Det pågår ett drogförebyggande arbetet på Nackas kommunala skolor. I detta arbete 
används redan idag narkotikahundar vid misstanke om brott samt drogförebyggande. 
Rektorer och pedagoger är fullt medvetna om den problematik som finns kring narkotika. 
Vid misstanke om brott tillkallas polisen och deras narkotikahundar. Inom barn och 
elevhälsan lyfts frågorna kontinuerligt med elever samt pedagoger och arbetet med ANDT-
strategin (Strategi - ett drogfritt Nacka för alla) är aktivt. Utifrån det arbete och samarbete 
som redan finns kring användning av narkotikahundar finns det inte behov av nya förslag 
på hur skolor ska arbete med narkotikahundar. Välfärd skola har för avsikt att fortsätta sitt 
drogförebyggande arbete på alla skolor. 
 
Även på kommunens fritidsgårdar som drivs av Välfärd samhällsservice bedrivs ett viktigt 
och bra värdegrundsarbete som är en viktig del av för att stärka unga att inte använda 
narkotika. Vid misstanke om brott finns goda kontaktvägar till polisen.  
 
Kommunfullmäktige noterar den utredning som gjorts i tjänsteskrivelsen om 
förutsättningar för användande av narkotikahundar i kommunens verksamheter. Polisen 
föreslås uppmanas att medverka i brottsförebyggande arbete med bland annat 
narkotikahundar på skolorna och fritidsgårdarna.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 325 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 272 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 189 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice den 24 april 2019 
Bilaga 1 Motionen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 325 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2019 § 272 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2019 § 189 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige noterar den utredning som gjorts i tjänsteskrivelsen om 
förutsättningar för användande av narkotikahundar i kommunens verksamheter.  
Kommunfullmäktige uppmanar polisen att medverka i brottsförebyggande arbete med 
bland annat narkotikahundar på skolorna och fritidsgårdarna. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Bosse Ståldal (NL) 
och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till motionen. 
 
Andreas Brännström (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Andreas Brännströms yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande 
och fann att Andreas Brännströms yrkande hade bifallits 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp med följande motivering: 
”Det här är en viktig fråga som vi från S driver. Vi ser det här som ett förebyggande arbete 
och att vi på så sätt kan få möjlighet att hjälpa ungdomar i tid. Vi hade hoppats på än mer 
tydlighet och vilja till handling från kommunens politiska majoritet, men kan ändå 
konstatera med viss glädje att allianspartierna tack vare vår motion ändå sträcker sig till att 
skapa bättre förutsättningar för en närmare samverkan mellan polisen och kommunen.” 
 
Esa Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
”Narkotikahundar kan vara ett bra sätt att upptäcka och bli av med narkotika i våra 
verksamheter. Vid misstanke om att det förekommer narkotika tillkallas polis, som med 
sina hundar kan spåra förekomsten. Narkotikahundar används alltså i verksamheten idag. 
Nu föreslår Socialdemokraterna att narkotikahundarna också ska kunna användas även när 
det inte finns konkret misstanke, mer i förebyggande och avskräckande syfte. Vi tycker att 
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det är en bra idé. Dock är det viktigt att det är poliser som medverkar, om hunden skulle 
markera för narkotika så övergår det till att bli brottsutredande och polisiär verksamhet och 
då måste polis vara på plats. Nacka kan inte styra polisen prioriteringar eller resurser. Med 
tanke på att var femte polis har försvunnit från Nacka sedan Stefan Löfven tillträdde som 
statsminister och att regeringen vill spara mer på polisen i år, så är det tyvärr inte så 
sannolikt att de har resurser för fler narkotikahundar i våra verksamheter.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Det viktigaste för att minska den ymnigt förekommande narkotikan i våra skolor från 
högstadiet och uppåt är inte fler narkotikahundar. Ändå är Nackalistan försiktigt positiva 
till idén eftersom den är en liten byggsten på vägen på att få bort drogförsäljning och 
drognyttjande i skolmiljöer. Det som behövs mer av är närvarande poliser som hör till 
lokala områden och som kan upprätta fasta och regelbundna kontakter med närsamhälle 
och skolor. Då får poliserna möjlighet att lära känna elever och invånare och kan samverka 
med lokalt förankrade fältassistenter och övriga verksamheter på olika platser. Man kan då 
lättare börja från början att motverka droganvändning och slipper riskera att våra ungar går 
under av droger.” 
 
Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Vi i Miljöpartiet anser att det förebyggande arbetet mot narkotika är mycket viktigt. Det 
handlar om våra barn och ungdomar. Detta arbete bedrivs i det sk ANDT- strategin 
(Alkohol, Narkotika, Doping och Tobak). I tjänsteskrivelsen står att det att redan det pågår 
ett drogförebyggande arbetet på Nackas kommunala skolor med narkotikahundar vid 
misstanke om brott samt drogförebyggande.” 
 
- - - - - 
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§ 366 KFKS 2018/414 

Motion – Ishall i Finnberget 
Motion den 23 april 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det finns många bergrum i Nacka där det ursprungliga 
syftet inte längre är aktuellt. De bör i stället få nya funktioner, gärna som 
idrottsanläggningar. Förutsättningarna för detta behöver klarläggas i pågående eller 
kommande detaljplanearbeten. Motionen är med detta färdigbehandlad.  

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen undersöker möjligheten att anlägga en ishall i ett av 
Finnbergets bergrum. Motionärerna ser behov av att hitta alternativa ytor för att etablera 
fler idrottsanläggningar i centrala Nacka för att möta efterfrågan på lokaler när 
invånarantalet ökar. 
 
Det är för tidigt att starta ett specifikt utredningarbete om möjlighet att anlägga en ishall i 
bergrummen innan strategiska och praktiska frågor är utredda. Därmed är det inte aktuellt 
att se detta som ett alternativ till planering av ishallar i centrala Nacka.  
 
Det noteras att det finns många bergrum i Nacka där det ursprungliga syftet inte längre är 
aktuellt. De bör i stället få nya funktioner, gärna som idrottsanläggningar. Förutsättningarna 
för detta behöver klarläggas i pågående eller kommande detaljplanearbeten. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 326 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 241 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 28 maj 2019 
Motion  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 13 mars 2019 §18 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 18 februari 2019 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 326 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 241 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det finns många bergrum i Nacka där det ursprungliga 
syftet inte längre är aktuellt. De bör i stället få nya funktioner, gärna som 
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idrottsanläggningar. Förutsättningarna för detta behöver klarläggas i pågående eller 
kommande detaljplanearbeten. Motionen är med detta färdigbehandlad.”  

Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 18 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom strategiska och praktiska frågor 
inom detaljplanearbete bör lösas först innan ett specifikt utredningsarbete om möjlig ishall i 
Finnberget kan startas.  

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
motionen.  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S) och Oliver 
Rykatkin (M) och Bosse Ståldal (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunilla Grudevall-Steens yrkande mot Lisskulla Zayanes yrkande och 
fann att Gunilla Grudevall-Steens yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Det gäller att börja i rätt ände. Först att utreda behoven och tillgängligheten utifrån 
närhetsprincipen. Därefter söka efter plats och att prioritera. Bergrum kan möjligtvis vara 
intressant för vissa sporter men vi har svårt att tro att bergrum är ett bra alternativ för barn. 
På Kvarnholmen finns planer för bara två 5-spelarplaner för fotboll. Prioritera plats för 
detta i första hand.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
”Förutom tjänsteskrivelsens invändningar vill Vänsterpartiet tillägga att det känns som om 
idrott och barns behov av fritid och rörelse prioriteras ner för långt om de ska ner i ett 
bergrum. Vi tror på iden att det ska ligga synligt och lättillgängligt som skapar en känsla av 
att idrott och rörelse är lustfyllt och att barns aktiviteter är viktiga. Bergrum kan vara 
negativt med tanke på oros problemen hos barn, att tvingas ner i ett bergrum för att spela 
ishockey eller åka konståkning kan upplevas starkt olustigt för många barn. Mörkrädsla är 
en lindrig variant som de flesta barn upplevt i kortare eller längre perioder i livet och de 
känslorna vill man inte ska öka eller sprida sig till den ofta orosfria fritiden.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp: 
Bilaga 1 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
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”Fritidsnämnden anser att det är för tidigt att starta ett specifikt utredningsarbete innan 
strategiska och praktiska frågor är utredda. Miljöpartiet anser tvärtom att kommunen är för 
sent ute med den övergripande strategiska planeringen av idrottsytor. Placering av 
idrottsytor är sådant som måste ingå i den tidiga planeringen när man förtätar. Stora 
pusselbitar som idrottsanläggningar är svåra att passa in när stadsbyggnadspusslet kommit 
för långt.  
En del av alla de bergrum som finns i Nacka skulle kunna användas till olika fritids- och 
kulturverksamheter och att i ett tidigt skede visa intresse för att förvärva ett eller flera av de 
aktuella bergrummen skulle underlätta inför KUAB:s iordningsställande av bergrummen. 
Vi är fullt medvetna om att en ishall med hockeyrink inte får plats i något av de berörda 
bergrummen men det finns även andra vintersporter än ishockey, och även om det inte 
fungerar med hockeymatcher så fungerar det att träna och åka skridskor på en mindre yta.  
Miljöpartiet anser också att kommunen bör förvärva bergrum i strategiskt syfte, som vi 
även föreslagit i en separat motion. Om vi bara passivt avvaktar olika utredningar eller 
väntar tills detaljplaneringen kommit längre kanske vi försitter våra möjligheter. Tomma 
bergrum skulle också temporärt kunna användas i ’konsten att skapa stad’ på ett liknande 
sätt som Atrium Ljungberg gjorde på Nobelberget.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Nacka behöver mer idrotts- och kulturytor. Vi är positiva till att bergrum och andra ytor 
som frigörs ska kunna användas till idrott och kultur. Huruvida just detta bergrum ska 
användas till ishall ter sig dock inte helt genomtänkt, då ytan trots investeringar ändå inte 
skulle kunna utnyttjas fullt ut till is-idrott.” 
   
- - - - - 
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§ 367 KFKS 2018/642 

Motion – Badmöjligheter vid Sickla strand 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Miljöpartiet har inkommit med ett förslag att utöka badmöjligheterna vid Sickla strand samt 
att säkerställa att de två allmänna bryggorna vid Sickla sjön går att bada ifrån.  
Badet vid Sickla strand är ett välbesökt och populärt bad. Sickla sjön med sitt läge vid 
tidigare industriområde är förorenad vilket påverkar förutsättningarna att utöka 
badmöjligheter.  
 
Tidigare utredning har visat att det finns föroreningar i bottensedimenten utefter 
strandlinjen i Sickla sjö. En anlagd badplats med tillförd sand och bottenduk gör det 
möjligt att bada säkert ändå. Befintlig badplats är säker att använda för bad, och badgäster 
kommer ej i kontakt med förorenat sediment inom av bryggor avgränsat område. I direkt 
anslutning till befintlig badplats finns möjlighet att vidga anläggningen och därmed öka 
kapaciteten vid badplatsen, om halterna av föroreningar i botten är av sådana halter att de 
bedöms genomförbart.  
 
Natur- och trafiknämnden avser att genomföra bottenprovtagning med syfte att utreda 
möjligheten att utöka badplatsen, och därefter ta fram en kalkyl på kostnad för att anlägga 
en utökning av badet. I samband med provtagning kommer även botten vid de två 
allmänna bryggorna att undersökas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 327 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 242 
Protokollsutdrag från Natur-och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 28 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 30 januari 2019  
Motion  
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 327 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 242 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 
 
Beslut i från natur-och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 28  
Natur-och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), Majvie Swärd (S), 
Lisa Rasmussen (V) och Lina Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Badplatsen vid Sickla Strand byggdes om i juli 2019 och blev jättefin och välbesökt. 
Nackalistan ser gärna att man undersöker möjligheten till handikappramp ned i vattnet. Vi 
har skrivit ett politiskt initiativ till natur- och trafiknämnden om att öka tillgängligheten för 
bad i Nacka för äldre och funktionshindrade.” 
 
- - - - - 
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§ 368 KFKS 2019/929  

Enkel fråga – Framtida rekrytering av stadsdirektör 
Enkel fråga från Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 369 KFKS 2019/588 

Interpellation – Kostnader för överdäckning av 
Värmdöleden 
Interpellation den 17 juni 2019 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 292 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga interpellationen. 
 
- - - - - 
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§ 370 KFKS 2019/589 

Interpellation – Verksamhetslokaler vid byggandet av 
nya bostadsområden 
Interpellation den 17 juni 2019 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 293 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga interpellationen. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Vi delar inte Nackalistans oro för att det riskeras att skapas för få arbetsplatser när Nacka 
bygger stad. Vi är övertygade om att tunnelbanan och förtätningen av centrala Nacka blir 
en enorm dragkraft för nya företag. Däremot oroar det oss att Alliansen fortfarande arbetar 
utifrån ett mål om 10 000 nya arbetsplatser på västra Sicklaön till 2030 när Atrium 
Ljungberg som är en stor aktör räknar med att det kommer skapas över 20 000 nya 
kontorsarbetsplatser till 2030. Vem är det egentligen som styr egentligen?” 
 
- - - - - 
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§ 371 KFKS 2019/839 

Interpellation – Kapacitetsutredningen av idrottsytor 
Interpellation den 16 semptember 2019 av Ella Tegsten m.fl. (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Utbyggnationen av sport- och fritidsanläggningar är en viktig pusselbit när Nacka växer 
och bygger stad. Vi ser en betydande risk att tillgången till platser för både organiserad och 
spontan sport- och fritidsverksamhet får stå till sidan i förtätningen om inte platser för 
dessa planeras in i ett tidigt läge. En levande stad och ett starkt civilsamhälle kräver stora 
idrottsytor och andra ickekommersiella mötesplatser. Det är inte bra att den nu antagna 
aktualiserade kapacitetsutredningen tyvärr har betydande brister och vi anser att det är 
mycket olyckligt att vi nu inte har tillgång till ett neutralt kunskapsunderlag. Risken blir att 
den politiska debatten framöver kommer präglas av olika bilder av läget, snarare än 
klargörande diskussioner om partiernas olika prioriteringar, vilket definitivt inte är bra för 
idrotten. Synsättet som förs fram i interpellationssvaret om att ’idrott är ingen lagstadgad 
verksamhet’ känner vi tyvärr igen från andra debatter om vad som ska ingå i kommunens 
kärnverksamhet och om att överlåta till marknaden att bestämma.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp: 
Bilaga 2 
  
- - - - - 
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§ 372 KFKS 2019/842 

Interpellation – Planering av kulturlokaler och ny skola i 
Älta 
Interpellation den 16 semptember 2019 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 373 KFKS 2019/838 

Interpellation – Droganvändning i skolan och 
kommunens ansvar 
Interpellation den 16 semptember 2019 av Leonid Yurkovskiy (SD) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 374 KFKS 2019/841 

Interpellation – Multihall i Fisksätra  
Interpellation den 16 september 2019 av Mikael Carlsson (NL) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 375 KFKS 2019/840 

Interpellation – Kulturmiljön och trafiksituationen i 
Storängen 
Interpellation den 16 september 2019 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga interpellationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 376 KFKS 2018/888 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Kristoffer Markow Fogelström (M) som entledigats 
från sitt uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 23 april, 27 maj, 17 juni och 16 september 
2019. 
 
- - - - - 
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§ 377 KFKS 2018/888 

Val av en nämndeman (M) för tiden intill utgången av 
2023 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 16 september 2019. 
 
- - - - - 
  



  
 7 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 378 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot och ny ersättare i fritidsnämnden för 
tiden intill utgången av 2019 efter Tomas Hjort (C) som 
entledigats från sitt uppdrag 
 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Ylva Hedman (C), tidigare ersättare. 
Som ny ersättare efter Ylva Hedman väljs Hans Lenkert (C). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 16 september 2019. 
 
- - - - - 
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§ 379 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i fritidsnämnden för tiden intill 
utgången av 2019 efter Pascal Mafall Fall (MP) som 
entledigats från sitt uppdrag 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling  
 
Ärendet bordlades i kommunfullmäktige den 16 september 2019. 
 
- - - - - 
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§ 380 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden från Jan Bjurfors (M) samt val av ny 
ledamot och ny ersättare för tiden intill utgången av 
2019  
 

Beslut 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny ledamot väljs Richard Herrey (M), tidigare ersättare. 
Som ny ersättare efter Richard Herrey väljs Love Wahrolén (M). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 381 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, från Martin 
Rundkvist (S) samt val av ny deltidsengagerad 
förtroendevald för tiden intill utgången av 2022  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling.  
 
Begäran om entledigande bifalles. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, väljs Alva Dahn (S). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 382 KFKS 2019/463 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastighet med 
adress Utövägen 6 i Orminge 
Fastigheten Orminge 47:3 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten i 
Orminge 47:3 till 64 500 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021och 
under kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen gett uppdrag till enheten för 
fastighetsförvaltning att erbjuda möjlighet till friköp av marken när 
förutsättningarna för eventuell kommande exploatering i området är klarlagda. 

 

Ärende 
Fastigheten Orminge 47:3, Utövägen 6 i Orminge, är upplåten med tomträtt för 
allaktivitetshus som inrymmer allmänna samlingslokaler sedan den 1 januari 2001. 
Omregleringstidpunkten är den 1 januari 2021, vilket innebär att överenskommelse om ny 
avgäld måste träffas senast den 31 december 2019. Tomträttsavgälden för fastigheten 
Orminge 47:3 föreslås höjas från 10 kr per år till 64 500 kr per år under kommande 
tioårsperiod. Tomträttshavaren är informerad om förslag till ny avgäld och anser att förslag 
till ny avgäld är hanterbar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 23 september 2019, § 268 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 
138 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 26 juni 2019 
Bilaga 1  Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande Svefa AB  
Bilaga 3 Värdeutlåtande Forum Fastighetsekonomi AB  
Bilaga 4 Gällande tomträttsavtal 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kommunstyrelsen den 23 september 2019, § 268 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten i Orminge 
47:3 till 64 500 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021och under 
kommande 10-årsperiod. 
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Orminge 47:3. 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 47:3. 
3. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enheten för fastighetsförvaltning att erbjuda 
möjlighet till friköp av marken när förutsättningarna för eventuell kommande exploatering i 
området är klarlagda. 
 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 138 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunfullmäktige fatta följande 
beslut. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Orminge 47:3 till 64 500 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 
och under kommande 10-årsperiod. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 
1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Orminge 
47:3. 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 47:3. 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Louise Ollivier 
(MP) och Mats Gerdau (M) bifall till kommunstyrelsens förslag. Vidare yrkade Gunilla 
Grudevall-Steen (L), med instämmande av Majvie Swärd (S), Mikael Carlsson (NL) och 
Mats Gerdau (M) bifall till följande tillägg: 
”Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen gett uppdrag till enheten för 
fastighetsförvaltning att erbjuda möjlighet till friköp av marken när förutsättningarna för 
eventuell kommande exploatering i området är klarlagda.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att beloppet i 
kommunstyrelsens förslag ändras enligt följande: 
”Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 47:3 
till 40 000 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2021 och under kommande 
10-årsperiod.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunilla Grudevall-Steens yrkande mot Tomas Ottossons yrkande och 
fann att Gunilla Grudevall-Steens yrkande hade bifallits. Därefter ställde ordföranden 
Gunilla Grudevall-Steens tilläggsyrkande mot avslag och fann att Gunilla Grudevall-Steens 
tilläggsyrkande hade bifallits. 
 
Christina Ståldal (NL) 0ch Bosse Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av ärendet på 
grund av jäv. 

Reservationer 
Lisskulla Zayane (MP) reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Vi vill understryka vikten av att skapa förutsättningar för att Folkets hus ska kunna 
fortsätta sin verksamhet. Det är en verksamhet som bevisligen har haft viktig och god 
effekt både för ökad livskvalitet med meningsfull fritid för många unga och en viktig del av 
det förebyggande och säkra arbetet för många. Vi är måna om att verksamheten ska kunna 
finnas kvar och utvecklas.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
”Det finns två värderingar på vad som är rimligt pris för tomträttsavgälden, den ena 
utgående från kontors och kommersiella lokaler (Svefa), den andra värderingen utgår från 
att värdera priset som samlingslokal, föreningslokal m.m. (Forum fastighetsekonomi). Det 
högre priset är 90 000 kronor och det lägre 40 000 kronor. Beslutet bestämdes enligt utsänt 
förslag till 64 500 kr och ligger mittemellan värderingarna. Vänsterpartiet anser att den lägre 
värderingen bättre speglar Allaktivitetshusets verksamhet och att tomträttsavgälden kunde 
minskas betydligt för att bättre harmoniera med jämförbara verksamheter.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Nackalistan yrkade på att den lägre värderingen ska användas som bas för 
tomträttsavgälden. Den högre värderingen är irrelevant då den är baserad på kommersiell 
användning av marken. Detta är inte tillåtet eftersom marken endast upplåts till allmänna 
ändamål enligt den existerande detaljplanen från 1960 samt är avsatt för kulturändamål 
enligt det antagna programmet för Orminge Centrum. Med den nu beslutade avgälden så 
får Boo Folkets Hus AB betala en tomträttsavgäld som ligger betydligt högre än 
marknadsvärdet. Det är direkt fel av kommunen att sko sig på kulturverksamhet.” 
 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Boo folkets hus har alltsedan Orminge byggdes arbetat hårt och målmedvetet för att skapa 
en samhällsgemenskap i Orminge med socialt engagemang bland både unga och äldre och 
en omfattande kulturell verksamhet. De startade från noll och deras arbete och 
målmedvetenhet har imponerat. Kristdemokraterna i Nacka har hela tiden, i olika 
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sammanhang, varit angelägna om att ge deras verksamhet allt tänkbart stöd. Men det finns 
många företag och ideella verksamheter i civilsamhället, som också förtjänar stöd. 
Kristdemokraterna är lika angelägna att stödet ska vara rättvist, så att även andra har 
incitament att utveckla verksamhet av olika slag. Därför är det viktigt att tomträttsavgälden 
får marknadsmässig nivå. Smygbidrag måste undvikas och det stöd som kommunen ger, 
måste vara rättvist och transparent.” 
 
- - - - - 
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§ 383 KFKS 2018/1095 

Motion – Asfalt med lägst miljöpåverkan i vägarbeten i 
Nacka 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och att 
kommunen ska utvärdera sina egna försök med så kallad lågtempererad asfalt, samt hålla 
sig uppdaterad gällande utvecklingen av lågtempererad asfalt som underlag för kravställning 
inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att gälla 2023. 
Vid nyanläggning som inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt 
med lägre klimat- och miljöpåverkan eftersträvas. 
 
Motionen kan därmed anses delvis bifallen. 
 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 19 november 2018. Med hänsyn till 
miljö- och klimatpåverkan från asfalt, dess tillverkning samt beläggningsarbete yrkar 
motionärerna på att kommunen vid alla kommande vägarbeten i Nacka ska sträva efter att 
använda den asfalt som har lägst klimatpåverkan. 
 
Natur- och trafiknämnden behandlade motionen 19 februari 2019 och föreslog 
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till kommunens gällande avtal för 
reinvesteringar i asfalt som gäller fram till 2023. Kommunstyrelsen behandlade motionen 
den 1 april 2019 och ansåg motionen vara färdigbehandlad med hänsyn till befintligt avtal 
och att kommunen skulle hålla sig fortsatt uppdaterad kring lågtempererad asfalt och dess 
kvalitet, funktion och kostnad. Motionen behandlades av kommunfullmäktige 27 maj 2019 
och återremitterades då för att komplettera beslutsunderlaget med resultatet av kontakter 
med Trafikverket, VTI, leverantörer och andra aktörer. 
 
När det gäller reinvesteringar, alltså drift och underhåll av vägar, kommer kommunen att 
göra egna tester med beläggning med lågtempererad asfalt. Erfarenheterna från 
kommunens egna kommande försök tillsammans med fortsatt kontinuerlig 
informationsinhämtning kring utvecklingen inom området ska utgöra underlag för 
kravställning inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att 
gälla 2023. Detta gäller krav på material, på tillverkning och utläggning av asfaltmassa. 
 
När det gäller nyläggande av vägar och beläggningsarbete inom ramen för 
stadsbyggnadsprojekt har kontakter med Trafikverket visat att lågtempererad asfalt har 
motsvarande teknisk kvalitet som konventionell asfalt och inte behöver bli mycket dyrare. 
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Därför kan krav kring lågtempererad asfalt övervägas som ett miljökrav vid utförande av 
entreprenader i den föreslagna miljöplanen för projekt som är under framtagande för 
entreprenader inom ramen för stadsbyggnadsprojekt i Nacka stad. Vid nyanläggning som 
inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt med lägre klimat- och 
miljöpåverkan eftersträvas. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 23 september 2019, § 269 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadstutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 
140 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 19 augusti 2019 
Bilaga 1  Protokollsutdrag från KF den 27 maj 2019 § 170  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från KS den 1 april 2019 § 97 
Bilaga 3  Protokollsutdrag från NTN den 19 februari 2019 § 29  
Bilaga 4 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 23 september 2019, § 269 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och att 
kommunen ska utvärdera sina egna försök med så kallad lågtempererad asfalt, samt hålla 
sig uppdaterad gällande utvecklingen av lågtempererad asfalt som underlag för kravställning 
inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att gälla 2023. 
Vid nyanläggning som inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt 
med lägre klimat- och miljöpåverkan eftersträvas. 
Motionen kan därmed anses delvis bifallen. 
 
Beslut i kommunstyrelsens stadstutvecklingsutskott den 3 september 2019, § 140 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och att 
kommunen ska utvärdera sina egna försök med så kallad lågtempererad asfalt, samt hålla 
sig uppdaterad gällande utvecklingen av lågtempererad asfalt som underlag för kravställning 
inför nästa upphandling av beläggningsarbeten när nuvarande avtal slutar att gälla 2023.  
Vid nyanläggning som inte omfattas av nu gällande avtal skall dock lågtempererad asfalt 
med lägre klimat- och miljöpåverkan eftersträvas. Motionen kan därmed anses delvis 
bifallen. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 27 maj 2019 § 170 
Kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet för att komplettera 
beslutsunderlaget med resultatet från kontakterna med Trafikverket, VTI, leverantörer och 
andra aktörer, för att sedan kunna ta ställning motionen. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 23 april 2019 § 134 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 1 april 2019 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
Kommunfullmäktige noterar att det finns gällande avtal för reinvesteringar i asfalt samt att 
det vid nyanläggning av asfalt har inte varit möjligt att få tillräckligt bra referenser varför 
några miljökrav inte har kunnat fastställas.  
Kommunfullmäktige noterar även att kommunen kommer att fortsätta att hålla sig 
uppdaterad gällande utvecklingen av miljövänlig asfalts kvalitet och beständighet samt 
kostnad. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 19 februari 2019 § 29 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunen har gällande avtal för reinvesteringar i asfalt och kommer inför kommande 
upphandling att beakta möjligheten att använda miljövänlig asfalt. Motionen avslås. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Tomas Ottosson (V) 
och Helena Westerling (S), bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 384 KFKS 2018/1099 

Motion – Högstadieskola i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att starta en kommunal högstadieskola 
i Fisksätra med start hösten 2020. 
 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet vill att det startar en kommunal högstadieskola i Fisksätra 
med start 2020. I tjänsteskrivelse KFKS 2011/268-041 föreslog Välfärd skola att den 
kommunala Fisksätraskolan, då en F-9 skola, skulle ombildas till en F-6 skola med förskola. 
Ett huvudargument var sviktande elevunderlag då många elever valde bort Fisksätraskolans 
högstadium. Fisksätraskolan ombildades till en F-6 skola från höstterminen 2012. 
 
Den 3 juni 2019 beslutade kommunstyrelsen om nedläggning av Fisksätraskolans 
skolenhet, i enlighet med förslag från Välfärd skola, KFKS 2019/475. Nedläggningen 
skedde efter avslutad vårtermin 2019. 
 
Vid sammanträdet den 3 juni 2019 beslutade kommunstyrelsen även att föreslå en 
försäljning av den aktuella fastigheten till Stena Fastigheter AB, i enlighet med förslag från 
enheten för fastighetsförvaltningen. Stena har ett intresse av att hyra ut till en skolaktör 
som kommer att bedriva skola i årskurserna F-9. Mot denna bakgrund görs bedömningen 
att det inte ska startas en kommunal högstadieskola i Fisksätra hösten 2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 328 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 17 juni 2019 § 215 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 20 maj 2019 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling  

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 328 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
 
Beslut i kommunstyrelsen den 17 juni 2019 § 215 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande. 
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Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att starta en kommunal högstadieskola 
i Fisksätra med start hösten 2020. 

Yrkanden 
Amanda Sandholm (V) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 
motionen. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och 
Khashayar Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Amanda Sandholms yrkande mot Monica Brohede Tellströms yrkande 
och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp med 
följande motivering: 
”I och med nedläggningen av den egna verksamheten i Fisksätraskolan och försäljningen 
av fastigheten har vi fått ett nytt läge sedan vi la motionen. Dock kvarstår vår uppfattning 
om att det behövs en kommunalt driven högstadieskola i Fisksätra, och nu saknas också F-
6. Vänsterpartiet kommer att återkomma med initiativ om att vi ska ha kommunalt driven 
grundskola i Fisksätra.” 

Protokollsanteckningar 
Kashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Socialdemokraterna anser att skolor, oavsett huvudman, ska följa de reglerna som gäller 
för kommunala skolor. Bästa sättet att garantera detta är förstås att ge en kommunal skola 
förutsättningar att lyckas. Ett annat sätt är att framföra kravet att även fristående operatörer 
kan välja att följa de köregler som kommunens skolor följer.” 
 
- - - - - 
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§ 385 KFKS 2018/1211 

Motion – Bonus-Malus-system i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunens miljö- och klimatarbete kopplat till bl.a. 
varor, tjänster och investeringar går i linje med motionärernas intentioner och att 
inrättandet av ett internt bonus-malus-system i kommunen därmed inte behöver utredas 
vidare. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad.  

Ärendet 
Motionärerna föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunstyrelsen utreder någon 
form av bonus-malus-system enligt motionen, där sådant som motverkar uppfyllelsen av 
kommunens lokala miljö- och klimatmål får vara med och subventionera sådant som mer 
bidrar till uppfyllelsen av dessa mål.  
 
Nacka kommun använder dessutom de lokala miljömålen i upphandlingar. Exempel på 
detta är den upphandling som genomfördes 2018 (KFKS 2018/908) som möjliggör en 
uppfyllelse av Nackas miljömål om 50 procent ekologisk mat till år 2020 samt 80 procent 
närproducerad mat som köps in till kommunens verksamheter till år 2020.  
 
I alla inköpsprojekt som Nacka kommun genomför ska kommunen ställa samma kvalitets-, 
kompetens- och pedagogiska krav, och i övrigt samma villkor, på externa leverantörer som 
på den kommunala verksamheten. Inköp av varor samt tjänster i kommunen ska bidra 
både till en effektiv verksamhet med hög kvalitet samt till en långsiktigt hållbar kommun. I 
hållbarhetsperspektivet ingår såväl klimatmässig som social och ekonomisk hållbarhet. 
Nacka kommun har även gröna obligationer. Gröna obligationer är ett tydligt sätt att påvisa 
kommuns miljöengagemang och är en del i att realisera miljöprogrammets intensioner. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 329 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 243 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 11 mars 2019, rev 12 juni 2019 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 329 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
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Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 243 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunens miljö- och klimatarbete kopplat till bl.a. 
varor, tjänster och investeringar går i linje med motionärernas intentioner och att 
inrättandet av ett internt bonus-malus-system i kommunen därmed inte behöver utredas 
vidare. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mats Gerdaus yrkande mot Sidney Holms yrkande och fann att Mats 
Gerdaus yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Kashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Tanken med att minska kommunens miljöpåverkan är god och något som vi sympatiserar 
med. Dock innebär denna modell att införa ett byråkratiskt internfaktureringssystem som 
riskerar att bli såpass komplex att det inte når något resultat. Motionen är anpassad till 
Nackas föråldrade styrmodell som lämnar lite utrymme till övergripande ansvarstänkande, 
samarbete och samverkan samt att kunna styra verksamheterna till större klimatmässigt 
beteende. Även om motionens intention är god, tror vi inte att införande av ett krångligt 
och byråkratiskt system ovanpå en förlegad styrmodell kommer att kunna nå önskat 
resultat. Vi socialdemokrater vill införa högre miljökrav i upphandlingsvillkor och andra 
verksamhetsaspekter för att verksamheterna ska bli mer miljövänliga. Vi socialdemokrater 
har lämnat en motion om att anpassa kommunens styrmodell till Agenda 2030 och bättre 
klimatarbete. Det tror vi är ett bättre sätt.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Vi anser att kommunen redan idag har många verktyg för att se till att vi når de uppsatta 
klimatmålen. Att göra som motionen föreslår riskerar skapa en massa byråkrati när det är 
handling som vi nu behöver mest.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Hur kan vi få det som är dåligt att betala mer för det som är bra? Miljöpartiet ser bonus 
malus som ett hållbarhetsverktyg. Genom att utreda någon form av bonus-malus-system 
där investeringar som motverkar uppfyllelsen av våra lokala klimat- och miljömål får vara 
med och betala investeringar som mer bidrar till uppfyllelsen av dessa mål kan vi på ett 
tydligt och konkret sätt arbeta för ett hållbart Nacka. Miljöpartiet arbetar för ett hållbart 
Nacka. Som en del i det vill vi att kommunen inför ett bonus-malus-system för 
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investeringar. Det skulle betyda att ekologiskt dåliga investeringar kostar mer och får 
finansiera mer hållbarhet. I ett sådant system skulle det vara dyrare att exploatera skog och 
grönområden och pengarna gå till det som är ekologiskt bra. Som till exempel ännu fler 
cykelsatsningar, parker, vattenrening och biologisk mångfald.” 
 
- - - - - 
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§ 386 KFKS 2018/1209 

Motion – Vätgasbilar i Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det i majoritetsprogrammet för innevarande mandatperiod 
anges att förbränningen av fossila bränslen måste minskas drastiskt och att viktiga 
instrument för att uppnå det är att underlätta för Nackaborna att göra klimatsmarta val och 
att bejaka ny teknik. Motionen om en vätgas-tankstation i Nacka stämmer väl med den 
inriktningen och kan anses bifallen med följande förtydligande. Utbyggnaden av vätgas-
tankstationer måste ske på marknadsmässiga grunder. Kommunen ska vara behjälplig i 
utredningsarbete, eventuell markanvisning och på annat sätt men inte själv starta, bygga 
eller driva en sådan station. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att anordna tankstationer för 
vätgas i kommunen för att öka intresset hos Nackaborna för vätgasdrivna fordon. Det är 
statens ansvar att besluta om vilka drivmedel som bör användas i landet och initialt är ett 
stort statligt engagemang nödvändigt innan vätgas kan bli kommersiellt gångbart.  
 
I majoritetsprogrammet för innevarande mandatperiod anges att förbränningen av fossila 
bränslen måste minskas drastiskt och att viktiga instrument för att uppnå det är att 
underlätta för Nackaborna att göra klimatsmarta val och att bejaka ny teknik. Motionen om 
en vätgas-tankstation i Nacka stämmer väl med den inriktningen och kan anses bifallen 
med följande förtydligande. Utbyggnaden av vätgas-tankstationer måste ske på 
marknadsmässiga grunder. Kommunen ska vara behjälplig i utredningsarbete, eventuell 
markanvisning och på annat sätt men inte själv starta, bygga eller driva en sådan station. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 330 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 244 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 29 maj 2019 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 330 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  
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Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 244 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i majoritetsprogrammet för innevarande mandatperiod 
anges att förbränningen av fossila bränslen måste minskas drastiskt och att viktiga 
instrument för att uppnå det är att underlätta för Nackaborna att göra klimatsmarta val och 
att bejaka ny teknik. Motionen om en vätgas-tankstation i Nacka stämmer väl med den 
inriktningen och kan anses bifallen med följande förtydligande. Utbyggnaden av vätgas-
tankstationer måste ske på marknadsmässiga grunder. Kommunen ska vara behjälplig i 
utredningsarbete, eventuell markanvisning och på annat sätt men inte själv starta, bygga 
eller driva en sådan station. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Sidney Holms yrkande mot Mats Gerdaus yrkande och fann att Mats 
Gerdaus yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Antalet elbilar, elcyklar och elmopeder i Nacka ökar. Saltsjöbanan är eldriven och eldrivna 
pendelbåtar trafikerar Kvarnholmen. En eldriven tunnelbana är planerad till 2026. 
Nackalistan vill i första hand säkra elinfrastruktur för Nackas framtida behov, t ex 
laddstolpar för elbilar. Att bygga en vätgasmack har lägre prioritet eftersom vätgasbilar 
knappt existerar idag. Detta känns som ett forskningsprojekt för ett nationellt 
drivmedelsprojekt. Nacka Kommun får gärna vara i framkant och bidra till 
teknikutvecklingen för nya drivmedel, om ett nationellt projekt styr, följer upp och 
åtminstone delfinansierar detta. Av motionen att döma tycks dock inte dessa 
förutsättningar finnas.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Många forskare anser att ett skifte från oljesamhället till vätgassamhället är en av 
förutsättningarna för att nå de globala klimat- och miljömålen. Det finns idag vätgasbilar att 
köpa men dessvärre väldigt få ställen att tanka på. Vätgasbilar är idag relativt dyra att köpa 
men för många nackabor är det inte brist på pengar som gör att de väljer bort vätgasbilen, 
det är brist på tankställen.  
Miljöpartiet håller inte med den styrande Alliansen om att utbyggnaden av vätgas-
tankstationer måste ske helt på marknadsmässiga grunder. Om alla resonerade på samma 
sätt skulle mycket av teknikutvecklingen stanna av och klimatet bara bli allt varmare. 
Anledningen till att t.ex. solceller är såpass billiga idag är att Tyskland införde stora 
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subventioner av förnyelsebar energi på 1990-talet. Enligt nobelpristagaren William 
Nordhaus teorier blir klimatförändringen +3,5 grader om vi politiker överlåter till 
marknaden att bestämma. Det är inget samhälle vi i Miljöpartiet vill lämna över till våra 
barn och barnbarn.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
” Vi tycker motionen är bra och att förslag till beslut från KS är positivare än 
ursprungsförslaget, gott så men vi tror inte det räcker att lägga över ansvaret på förtag 
marknaden, staten eller utveckling i andra länder. Teknik finns redan idag som nämns från 
Mariestad och att nya vätgasbilar är dyra i inköp i dagsläget är hindrande i starten men som 
motionen nämner finns fördelar i snabbtankning och lång körsträcka. Skulle fungera bra 
för taxi kan jag gissa. Dessa bilar går också långt och då blir inköpspris per mil och år 
mindre viktigt. Det blir en fråga om på vems initiativ som en tänkt vätgasmack kan initieras 
och utredas, KS förslag till beslut är att kommunen ska vara behjälplig på marknadsmässiga 
grunder, det förutsätter att det finns företag som är villiga att riskera vinst på ett i starten 
osäkert företag, därför vågar få ta första stegat och vi tror att Nacka kommun kan starta 
och vara inspiratör och starta utredningsarbete mm. och kunna koppla på en aktör som kan 
driva företaget vidare längre fram.” 
 
- - - - - 
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§ 387 KFKS 2018/1214 

Motion – Miljöstyrning vid drift-, anläggnings- och 
investeringsstöd 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att miljöstyrning vid drift och renovering av kommunägda 
befintliga anläggningar samt nyinvestering i framtida kommunala anläggningar redan 
förekommer och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad i denna del. 
 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen undersöker hur en miljöstyrning vid 
stöd för drift, anläggning och investering i kommunens samt föreningslivets anläggningar 
kan utformas och börjar tillämpa denna i kommunens stöd till föreningslivet. Miljöstyrning 
vid såväl nyproduktion som drift och förvaltning av kommunägda anläggningar finns vid 
såväl nyproduktion som vid drift och förvaltning av kommunala anläggningar. 
Nyproduktion sker utifrån miljöbyggnad silver och byggvaror bedöms i ett system för att 
säkerställa miljövänliga material. Miljöanpassning och energieffektivisering av välfärds-
fastigheter pågår. Det sker bland annat genom utfasning av oljepannor, byggnation av 
solenergi-anläggningar och åtgärder för särskilt farliga ämnen på skolor, förskolor, 
lekplatser och idrottsanläggningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 331 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 245 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 21 maj 2019 
Motion  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 21 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 331 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 245 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att miljöstyrning vid drift och renovering av kommunägda 
befintliga anläggningar samt nyinvestering i framtida kommunala anläggningar redan 
förekommer och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad i denna del. 
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Beslut i fritidsnämnden den 13 mars 2019 § 21 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen om att investeringsprojekt som minskar 
negativ miljöpåverkan redan prioriteras enligt riktlinjer för föreningsstöd för föreningars 
anläggningar och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad i denna del. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till motionen.  
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunilla Grudevall-Steens yrkande mot Sidney Holms yrkande och 
fann att Gunilla Grudevall-Steens yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Gunilla Grudevall-Steens yrkande och 23 
röster för Sidney Holms yrkande. Kommunfullmäktige biföll därmed Gunilla Grudevall-
Steens yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp: 
”Miljöpartiet anser inte att de åtgärder som görs idag är tillräckliga. Både nuvarande och 
kommande anläggningar måste bli klimatneutrala på sikt och det gäller även de 
föreningsägda anläggningar där kommunen lånar ut pengar eller går i borgen för 
föreningens lån. Den här motionen har en bredare ansats och det är att tydligare koppla 
miljöstyrning till ekonomiska incitament, att genom ekonomisk styrning uppnå 
miljöstyrning. Att vi, oavsett ägare av anläggningar, har långsiktigt hållbara anläggningar 
och att se till att inget faller mellan stolarna genom att ansvar för projekt delas upp på olika 
aktörer och nämnder. Det finns exempel i Nacka på hur idrottshallar av kommunen byggts 
så billigt som möjligt med energikrav som hör till förra seklet bara för att själva underhållet 
och driften sedan är någon annans ansvar. Det duger inte att säga att man arbetar för 
hållbara anläggningar men sedan inte samordnar arbetet utan överlåter till alla att göra lite 
som man vill. Denna motion tar fasta på en samordning både mellan kommunala enheter 
men också mellan kommunen och privata aktörer. Det svar som tjänsteskrivelsen ger visar 
att man varken förstått intentionerna bakom motionen eller problemen med Nackas sätt att 
arbeta för hållbara anläggningar. Att enbart kommentera investeringsstödet och inte 
samtliga förslag i motionen visar också på att man inte förstått ’motionens intention’ och 
vidare på hur frågor (återigen) faller mellan stolarna.” 
- - - - -  
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§ 388 KFKS 2018/1216 

Motion – Parkteaterns utbud till Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen anses därmed bifallen. 
 

Ärende 
Motionärerna lyfter fram behovet av att nyttja offentliga platser, exempelvis torg och 
parker, som mötesplatser för kulturverksamhet så att den når ut till fler. Stockholm stad har 
Parkteatern som turnerar i staden, samt i de kranskommuner som väljer att köpa in 
förställningar från Parkteatern. Mot bakgrund av detta föreslår motionärerna att 
kommunen undersöker möjligheterna att ta del av Parkteaterns utbud, och på lämplig plats 
erbjuda sommarteater i Nacka.  
 
År 2017 arrangerades tre barn- och ungdomsföreställningar med Parkteatern i Nacka. 
Dessa var välbesökta och uppskattade av publiken. Föreställningarna arrangerades av 
Fisksätra Folkets Hus, samt Boo Folkets Hus och finansierades genom ekonomiskt stöd 
från Stockholms läns landsting samt Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor. 
Dessa subventioner och stöd finns dock inte tillgängliga i dagsläget, och inga beslut är 
fattade gällande regionalt stöd kommande år. Kostnaden för att arrangera en föreställning 
med Parkteatern i Nacka är cirka 85 000 kronor, inklusive det lokala värdskapet.  
 
Möjligheten att arrangera Parkteaterns föreställningar utreds i samband med 
kulturnämndens budgetarbete inför kommande år. Frågan om framtida regionalt stöd för 
Parkteaterns föreställningar bör Nacka driva gemensamt med länets kommuner, i dialog 
med Region Stockholms kulturförvaltning inom ramen för kultursamverkan i länet. Genom 
det arbete som pågår bedöms intentionerna i förslaget uppfyllt och motionen anses därmed 
bifallen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 332 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 246 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 18 juni 2019 § 39 
Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten den 4 juni 2019 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 332 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 246 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen anses därmed bifallen. 
 
Beslut i kulturnämnden den 18 juni 2019 § 39 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade, med instämmande av Richard Wendt (M), Fredrik Holmkvist 
(V) och Helena Westerling (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Ninni Lindbergs yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Ninni Lindberg lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet gläds åt svaret på vår motion! ’Möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år.’ Vi hoppas att det svaret förpliktigar och att alliansen tar med detta i sin 
budget inför 2020!” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Bra med mer utbud av teater men det är en onödig begränsning med Parkteatern. Utbudet 
är större än så och behöver inte kosta så mycket. Fråga Nacka Värmdö teaterförening, 
arrangörerna som t.ex. kulturhusen i Nacka så kan ett bredare underlag av teater- och 
kulturföreställningar tas fram och jämföras emellan.” 
 
Richard Wendt lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp: 
”Stockholms läns landsting finansierade ett pilotprojekt 2015-2017 som innebar att 
Parkteatern genomförde föreställningar i ett antal pilotkommuner. Sommaren 2017 
finansierade Landstinget 50% av kostnaden för tre barn- och ungdomsföreställningar i 
Nacka. Resterande finansiering kom från statliga sommarlovsmedel. Varje föreställning 



  
 7 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

kostade cirka 85.000 kr/styck. Alla föreställningar var välbesökta och uppskattade av 
publiken 
De statliga sommarlovsmedlen är osäkra pengar riktade från staten till kommuner för att 
skapa kostnadsfria lovverksamheter för barn och ungdomar, dessa pengar kan vi alltså inte 
förlita oss långsiktigt att få ta del av. För bästa resultat bör kommunen etablera ett mer 
långsiktigt och kontinuerligt samarbete med Parkteatern och genomföra dessa 
föreställningar genom lokal förankring och samverkan. Detta förutsätts dock av att Region 
Stockholm (f.d Landstinget) långsiktigt subventionerar föreställningarna och inte bara 
genom kortsiktiga pilotprojekt. Först då kan vi avsätta resurser för ett långsiktigt samarbete 
med Parkteatern. 
 
- - - - - 
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§ 389 KFKS 2019/99 

Motion – Våtmarker i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna har inkommit med förslag om att kommunen inventerar Nackas våtmarker 
och undersöker vilka möjliga ekonomiska bidrag som kan sökas för att restaurera eller 
nyanlägga våtmarker.  
 
Kartläggningen skulle vara ett användbart underlag i kommunens fortsatta arbete med 
naturvårdsprojekt, hantering av dagvatten och arbete med EU :s vattendirektiv. 
Delfinansiering kan sökas genom statligt LONA-bidrag. 
 
Det kan noteras att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom kommunen. Natur- 
och trafiknämnden planerar även att se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 333 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 247 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 21 maj 2019 § 80 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 3 maj 2019 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 333 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 247 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 
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Beslut i natur-och trafiknämnden den 21 maj 2019 § 80 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade bifall till motionen.  
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S) och Lina 
Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Peter Zethraeus yrkande mot Ninni Lindbergs yrkande och fann att 
Peter Zethraeus yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Vi socialdemokrater ställer oss i grunden positiva till den våtmarksinventering som 
motionen föreslår. Då förslaget har ekonomisk bäring på ramförändring för en nämnds 
budget kommer vi att försöka rymma detta i vår budget någon gång under denna 
mandatperioden.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Nackalistan är positiva till motionen om våtmarksinventering samt det förslag till mål om 
våtmarksinventering 2020 som majoriteten har föreslagit. Nackalistan tar in denna input i 
vår mål och budget 2020.  Tyvärr är denna insats för lite och för sent. Ansökning för 
statliga LONA bidragen går ut redan 2019. Nacka kommun har tidigare tagit fram 
åtgärdsprogram för vissa sjöar och våtmarker. Det räcker inte att inventera - man måste 
också genomföra de föreslagna åtgärderna.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet ställer sig mycket positiva till intentionen i tjänsteskrivelsen med utvecklat 
arbete kring våtmarker och budget kopplat därtill. Det är en välarbetad tjänsteskrivelse. 
Däremot har den styrande alliansen inte tidigare prioriterat frågan vilket gör att Miljöpartiet 
kommer fortsätta ligga på och följa upp arbetet - i samband med budget likväl som i reellt 
handlande. Med anledning av det yrkar vi bifall till vår motion – för att säkerställa att det 
fokuseras på frågan under lång tid framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 390 KFKS 2019/98 

Motion – Riktlinjer för privat biltvätt 
Motion den 28 januari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna har inkommit med följande förslag om riktlinjer för privat biltvätt. 

- Kommunen informerar aktivt om problemen och riskerna med att tvätta bilen 
utanför anläggningar för biltvätt  

- Kommunen inför tydliga riktlinjer för privat biltvättande utanför anläggningar för 
biltvätt  

- Kommunen inför sanktioner med exempelvis viten för den som bryter mot ovan 
nämnda riktlinjer 

 
Efter vintern är det många som tvättar bilen på gatan, garageuppfarten eller i trädgården. 
Det leder till ett diffust utsläpp av olja, metaller, partiklar och tvättkemikalier till vattendrag 
och grundvatten. För att komma till rätta med det har några kommuner reglerat biltvätt 
utanför anläggningar, genom lokala skyddsområden, lokala riktlinjer eller lokala föreskrifter. 
Det förekommer även lokala kampanjer för att få fordonsägare att sluta tvätta på gatan.  
 
Enligt Naturvårdsverket saknas rättsligt stöd för kommuner att besluta om ett generellt 
kommunalt förbud i frågan. Kommunen kan meddela förbud om det finns ett specifikt 
skyddsobjekt, t.ex. en dricksvattentäkt som riskerar att skadas, eller i specifika fall om en 
person eller verksamhet tvättar så ofta att de blir att likna vid en verksamhet. Nacka 
kommun tillämpar specifikt lokalt förbud i skyddsföreskrifterna för Sandasjöns 
reservvattentäkt. Miljöenheten informerar även idag om hur man tvättar bilen på ett 
miljövänligt sätt, via kommunens hemsida. Informationen finns tillgänglig hela året, men 
lyfts i som nyhet under våren, när biltvättandet kommer igång. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 334 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 248 
Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 73 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 18 februari 2019 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 334 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 248 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 § 73 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD) och Tomas Ottosson 
(V), bifall till motionen.  
 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L) och Khashayar Farmanbar 
(S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Johan Kroghs yrkande mot Lisskulla Zayanes yrkande och fann att 
Johan Kroghs yrkande hade bifallits. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Vi delar motionärens vilja att minska eller eliminera biltvättande utanför anläggningar. Då 
lagen inte lämnar något stöd för generellt förbud eller vitesföreläggande av detta, vilket 
framgår av tjänsteskrivelsen, återstår information. Denna information finns dock redan från 
kommunens sida och vi kan alla bidra till att den sprids än bättre.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Tjänsteskrivelsen redogör enbart för en tolkning av miljöbalken men saknar redogörelse 
för andra tolkningar som t.ex. branschorganisationen Svenskt vattens och Jönköpings 
kommuns, som båda hänvisas till i motionens underlag. Tjänsteskrivelsen hänvisar också 
till att enskilda kommuners tolkning av miljöbalken saknar rättsverkan men stödjer sig själv 
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på ett uttalande från en myndighet som även det saknar rättsverkan. Ett underlag borde 
redogöra för de olika tolkningar som finns.  
I fallet med privat biltvättande, där orenat vatten riskerar att hamna i vår natur och 
närmiljö, finns det exempel på kommuner som arbetar med detta genom en tolkning av 
miljöbalken som gör att de inte tillåter privat biltvättande. Lagtolkningsutrymme finns alltid 
och det är först när det prövas som praxis slår fast vilken tolkning som är den rätta. För att 
praxis ska skapas krävs det dock att någon tänjer på tolkningen, för att få till stånd en 
förändring till exempel. Det har vi flera exempel på när Nacka gör. Miljöpartiet tycker det 
kan göras även inom det här området, som handlar om att skydda vår närmiljö och det 
viktigaste livsmedlet vi har: vatten.” 
 
 Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
”Ett beslut från kommunen om att biltvätt sker på avsedd plats med anordnad rening av 
tvättvatten med miljöfarliga kemikalier är rätt även om vi inte kan kontrollera efterföljandet 
hos medborgarna, vi tror boende i Nacka generellt vill göra rätt för miljön och kan följa 
kommunens besked/beslut frivilligt.” 
 
- - - - - 
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§ 391 KFKS 2019/100 

Motion – Handlingsplan för självmordsprevention 
Motion den 28 januari 2019 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder och verksamheter som identifierar ett behov 
av att ta fram styrande dokument eller insatser för självmordsprevention ska göra det. Mot 
denna bakgrund avslås motionens förslag om en kommunövergripande handlingsplan. 
 

Ärende 
Förslagen i motionen handlar om att ta fram en kommunövergripande handlingsplan med 
självmordspreventiva åtgärder. 
 
Av remissinstansernas utredningar framgår att det pågår många insatser för att arbeta 
suicidpreventivt inom kommunen. Även om det pågår många aktiviteter redan idag vad 
gäller suicidprevention, så identifierar flera av nämnderna att ytterligare insatser kan behöva 
göras inom sina respektive ansvarsområden. Det kan däremot noteras att ingen av 
remissinstanserna föreslår att en kommunövergripande handlingsplan tas fram för att 
underlätta detta arbete. Den samlade bedömningen är därför att motionens förslag avslås, 
men att de nämnder som identifierar ett behov av att ta fram nämndspecifika styrande 
dokument eller insatser för att stärka arbetet vad gäller självmordsprevention förutsätts 
göra det. Det kan förutom styrande dokument avse insatser som kompetenshöjning, 
utveckla intern och extern samverkan med mera. Dessa insatser ligger även i linje med de 
förslag som anges i motionärernas förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 335 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 249 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten den 22 maj 2019 
Motionen 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 9 maj 2019 § 35 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 maj 2019 § 38 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 25 april 2019 § 58 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 24 april 2019 § 27 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 24 april 2019 § 43 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 335 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  



  
 7 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 249 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder och verksamheter som identifierar ett behov 
av att ta fram styrande dokument eller insatser för självmordsprevention ska göra det. Mot 
denna bakgrund avslås motionens förslag om en kommunövergripande handlingsplan. 
 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 maj 2019 § 38 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende kommunövergripande 
handlingsplan för självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som 
identifierar ett behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom 
sina ansvarsområden. 
 
Beslut i utbildningsnämnden den 9 maj 2019 § 35 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende en kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett 
behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina 
ansvarsområden. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 24 april 2019 § 43 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention eftersom behovet av en kommunövergripande handlingsplan först 
behöver utredas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i äldrenämnden den 24 april 2019 § 27 
1. Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett 
behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina 
ansvarsområden. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
2. Äldrenämnden beslutade att uppdra åt social- och äldredirektören att återrapportera hur 
nämnden på lämpligt sätt ska arbeta vidare med självmordspreventiva åtgärder 
inom nämndens ansvarsområde. 
 
Beslut i socialnämnden den 25 april 2019 § 58 
1. Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för självmordsprevention. 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett behov av att ta fram 
nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina ansvarsområden. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
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2. Socialnämnden beslutade att uppdra åt social- och äldredirektören att återrapportera hur 
nämnden på lämpligt sätt ska arbeta vidare med självmordspreventiva åtgärder inom 
nämndens ansvarsområde. 

Yrkanden 
Andreas Falk (S) yrkade, med instämmande av Amanda Sandholm (V), Yusie Rundkvist 
Chou (NL) och Lisskulla Zayane (MP), bifall till motionen. 
 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Helene Skantzes yrkande mot Andreas Falks yrkande och fann att 
Helene Skantzes yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 38 röster för Helene Skantzes yrkande och 23 röster för Andreas Falks yrkande. 
Kommunfullmäktige biföll därmed Helene Skantzes yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 3 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp med följande motivering: 
”Den psykiska ohälsan ökar i samhället och framförallt hos unga människor. Varje år det 
många människor som mår så dåligt att de väljer att begå suicid. Varje enskild suicid är en 
tragedi, inte minst för de anhöriga. Samhället behöver göra betydligt mer än idag för att 
förhindra att människor väljer begå suicid.  
I Nacka kommun finns ingen tydlig trend att fullbordad suicid ökar, men däremot ökar  
antalet suicidförsök. Detta ger en tydlig signal om att fler mår sämre psykisk i Nacka 
kommun. Det finns därför all anledning att ta fram en kommunövergripande handlingsplan 
med förebyggande insatser för att bromsa den negativa utvecklingen. Om det inte görs 
riskerar vi framöver få en negativ utveckling gällande fullbordade suicid i Nacka kommun.  
De borgerliga partierna och Miljöpartiet i socialnämnden väljer att inte bifalla motionen. 
De håller fast vid den linje som framförts tidigare. Förebyggande arbete bedrivs med fördel 
av respektive nämnd och någon kommunövergripande handlingsplan anses inte behövas.  
Vi socialdemokrater menar att det är precis tvärtom. Ett framgångsrikt förebyggande arbete 
kräver gemensamma insatser för att det ska bli framgångsrikt. När det gäller åtgärder för att 
förebygga suicid blir det extra tydligt. Där berörs i princip samtliga nämnders 
ansvarsområden i kommunen.” 
 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp med 
följande motivering: 
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”Motionen tar upp en svår och komplex problematik som handlar om möjligheterna att ta 
fram en kommunövergripande handlingsplan med suicid preventiva åtgärder. Enligt 
tillgänglig statisk så visar det på ett ökat antal av suicidförsök Nacka. Nämnden motiverar 
sitt avslag på denna motion med att en övergripande handlingsplan som inte har en 
sammanhållande ansvarig organisation är att arbetet som rör den egna nämndensområde 
försvåras och försenas av beslut som fattas långt ifrån verksamheten. För vänsterpartiet är 
detta resonemang svårt att förstå då kunskapen och erfarenheterna att arbeta med 
suicidprevention givet dess komplexitet varierar både över tid och beroende på 
omständigheter. En kommunövergripande handlingsplan skulle kunna vara ett tydligt 
incitament för alla som kan tänkas bli berörda att se över de egna rutinerna samt i 
förekommande fall implementera övergripande handlingsplan. Vi kan inte få nog med 
kunskap om på vilket sätt vi kan arbeta med att förebygga suicid och att kunna hjälpa en 
medmänniska att avstå från att avsluta sitt liv i förtid är en mycket stark solidarisk 
handling.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Yusie Rundkvist Chou reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet tycker detta är en bra motion från Socialdemokraterna och yrkade därför på 
bifall till denna. Vi har länge drivit på frågan om olika åtgärder för att förebygga psykisk 
ohälsa och självmord men utifrån ett landstingsperspektiv. Eftersom ansvaret är delat 
mellan kommunen och regionen vill vi utöver mer resurser också se ett bättre samarbete 
mellan kommunen och regionen.”  
 
Karin Teljstedt (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp: 
”Även om en kommunövergripande handlingsplan i detta fall inte bedöms som den mest 
optimala lösningen understryker vi Kristdemokrater vikten av att säkra kvalitet och struktur 
i arbetet kring frågan i samtliga berörda nämnder. Självmord eller självmordsförsök har ofta 
föranletts av ångest, missbruk, beroende, och/eller en socialt utsatt situation med kronisk 
stress osv. varpå vikten av tidiga, preventiva insatser inte kan understrykas nog. 
Kristdemokraterna ser gärna att man tittar närmare på suicidprevention i exempelvis 
utbildningsnämnden (genom elevhälsa), äldrenämnden och socialnämnden.” 
 
- - - - - 
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§ 392 KFKS 2019/252 

Motion – Trafiksituationen i Älta 
Motion den 4 mars 2019 av Majvie Swärd och Ella Tegsten (S)  

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion till kommunfullmäktige följande förslag att 

- Nacka kommun verkar för att lämplig hastighetsdämpande åtgärd sätts in för att få bättre 
hörsamhet för hastighetsbegränsningen på Ältavägen 
- Nacka kommun utreder och presenterar scenario på hur kollektiv- och persontrafik ska 
ordnas i framtidens Älta och den planerade befolkningsökningen, samt att resultatet av 
utredningen tas med i planeringen för det framtida byggandet. 
 
De beslut och åtgärder som skulle kunna genomföras på Ältavägen ligger uteslutande på 
väghållaren; Trafikverket. För att anpassa infrastrukturen till framtida befolkningsökning 
samt öka trafiksäkerheten har dock kommunen täta kontakter med Trafikverket samt flera 
studier över området har tagits fram, vilka har legat till grund för kommunens detaljplaner. 
Utöver detta verkar kommunens tjänstemän kontinuerligt för att förbättra turtätheten för 
kollektivtrafiken i och genom Nacka. Senast i kommunens trafikremissvar till 
Trafikförvaltningen under våren 2019 framhöll kommunen vikten av att trafiken i Nacka, 
däribland Älta, förbättras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 336 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 250 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2019 
Motion  
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 21 maj 2019 § 79 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 336 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 250 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 



  
 7 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 21 maj 2019 § 79 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Tomas Ottosson (V) 
och Ella Tegsten (S) bifall till motionen.  
 
Lina Olsson (NL) instämde i Majvie Swärds yrkande gällande andra attsatsen i motionens 
förslag. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Motionens första attsats 
Ordföranden ställde Peter Zethraeus yrkande mot Majvie Swärds yrkande och fann att 
Peter Zethraeus yrkande hade bifallits. 
 
Motionens andra attsats 
Ordföranden ställde Peter Zethraeus yrkande mot Majvie Swärds yrkande och fann att 
Peter Zethraeus yrkande hade bifallits. 

Reservationer 
Helena Westerling (S) reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp med följande motivering: 
”Dagens situation längs Ältavägen är inte hållbar. Socialdemokraterna delar inte 
majoritetens låga ambitioner och kommer fortsätta driva att fler bussar och bättre 
säkerhetsåtgärder sätts in i Älta.” 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp: 
”Nackalistan yrkade bifall till motionens andra del, att utreda och presentera scenario på 
hur kollektiv- och persontrafik ska ordnas i framtidens Älta och den planerade 
befolkningsökningen, samt att resultatet av utredningen tas med i planeringen för det 
framtida byggandet. Vi ser det som rimligt då Ältas befolkning planeras att öka kraftigt 
samt att även en ändrad trafiksituation i centrala Nacka kan påverka Älta. Motionens första 
del, hastighetsdämpande åtgärd på Ältavägen, är inte relevant eftersom Trafikverket är 
huvudman för Ältavägen och en vägplan för att bygga om vägsträckan finns framtagen. 
Istället bör Nacka Kommun verka för Trafikverket snarast antar vägplanen och genomför 
ombyggnationen. Då kommer bl a den trafikfarliga situationen vid Älta Skola att lösas.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp: 
”Trafiken i Älta är ett stort problem ofta, för trångt på vägarna med bilköer och ibland 
fortkörning.   
Första att-satsen – Verka för lämplig hastighetsdämpande åtgärder är bra, gäller alla 
trafikslag, bilar bussar lastbilar cyklar el cyklar mm. I Cykelvägs planen ingår fartdämpande 
åtgärder som trafikverket anser lämpliga både för bilar som kör ut på ältavägen och cyklar. 
Så det är fler som uppmärksammat problemet, det gäller cykelvägen men det finns skäl att 
vilja sänka hastigheten på några ställen för bilar. Det går för fort ibland och rätt byggd väg 
minskar dom riskerna.  
Andra att-satsen är också viktig att bifalla. Bussarna går för sällan och är i rusningstrafik 
fulla så folk får stå på bussen i motorvägsfart 90 km/tim. Andra bussar har för långa 
sträckningar och tar 35 min in till slussen. Vänsterpartiet tror att om busstrafiken ökade 
väsentligt och det ordnades nya sträckningar som går fortare till rätt destination skulle 
bilåkandet på Ältavägen minska. De flesta som kan, vill åka kollektivt och de som behöver 
åka bil av olika skäl får en snabbare och bränslesnålare resa. Plussar man sen på med 
Vänsterpartiets valfråga gratis kollektivtrafik i paketet kan vi glömma trafikträngselproblem 
på Ältavägen i framtiden. Nacka kommuns svar till Region Stockholm om SL:s 
trafikplanering innehåller skrivningar om att kollektivtrafiken i Älta behöver tätare trafik, 
för att uppnå ett ökat resande med kollektivtrafik behövs en ambitiösare kravformulering 
anser Vänsterpartiet.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp: 
”Miljöpartiet har vid flertalet tillfällen motionerat, likväl som i dialog och anteckningar, 
visat på behovet av att förbättra trafiksituationen i och runt Älta. Vi ställer oss positiva till 
att nu även Socialdemokraterna lyfter den så viktiga frågan om fortsatt och uthålligt arbete 
med att förbättra trafiksituationen i området samt trycka på andra aktörer så de agerar. I en 
tidigare motion lyfte vi särskilt trafiksituationen vid Älta skola. För den som drabbas av en 
olycka har det ingen betydelse att det inte är Nacka kommun utan Trafikverket som har 
huvudansvaret för trafiksäkerheten längs Ältavägen. Kommunen har alltid ett övergripande 
ansvar för sina medborgares säkerhet. Trafiksäkerheten kring Ältavägen varit bristfällig 
under lång tid och vi anser att kommunen borde sätta större press på Trafikverket för att få 
till en förändring.” 
 
- - - - - 
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§ 393 KFKS 2019/250 

Motion – Återvinning av pappershanddukar 
Motion den 4 mars 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna lämnar förslag om möjligheten att återvinna pappershanddukar inom Nacka 
kommuns verksamheter. Med hänvisning till goda miljöargument så föreslås kommunen 
utreda om Nackas verksamheter kan börja återvinna sina pappershanddukar. Enligt 
motionen är det cirka 20 procent av det brännbara avfallet som består av 
pappershanddukar så det är betydande mängd koldioxid som då skulle minskas om dessa 
inte behöver eldas upp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019, § 337 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019, § 251 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 6 augusti 2019 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 337 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 251 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det i dagsläget inte bedöms föreligga förutsättningar för 
Nacka kommun att införa återvinning av pappershanddukar då det skulle innebära ökade 
transporter och svåröverskådliga ekonomiska konsekvenser för kommunen. Nacka 
kommun bedömer dock att förslaget är intressant då det är viktigt att försöka få ner 
koldioxidutsläppen och kommunen avser därför att följa utvecklingen inom området. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 394 KFKS 2019/257 

Motion – Stöd till socialt utsatta EU-medborgare 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna utrycker i sin motion oro för att många av de som kommer till Sverige och 
Nacka ofta befinner sig i en socialt utsatt situation med hemlöshet och ett liv som präglas 
av otrygghet och utanförskap. För att klara sitt uppehälle pantar de burkar eller tigger 
pengar. I motionen refereras det till de två natthärbärgen som Stockholm startat med 
frivilligorganisationer under namnen "Vinternatt" samt "Sommarnatt". Dessa två är 
avsedda endast för utsatta EU-medborgare.  
 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska erbjuda utsatta EU-medborgare logi, måltid, 
råd och stöd samt möjlighet att sköta sin personliga hygien. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 338 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 252 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 § 50 
Tjänsteskrivelse från etableringsenheten den 13 maj 2019 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 338 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 252 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU-
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 § 50 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU- 
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 395 KFKS 2019/259 

Motion – Ersättningsmodeller och utbud vid kommunens 
bibliotek 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att det ska tas fram en redovisning av hur prestationsbaserade modeller 
påverkar utbud, tillgängliggörande och användning av medier för prioriterade grupper samt 
presenteras förslag på hur biblioteken kan nå ett likvärdigt utbud åt prioriterade grupper.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 339 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 253 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 28 maj 2019 § 29 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 2 maj 2019 
Motion 
Jämförelsetabell 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 september 2019 § 339 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2019 § 253 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att böcker och annan media som finns på biblioteken är en 
del av det gemensamma utbudet som alla kan ta del av, att mediasamlingen på 
minoritetsspråk ska förstärkas på alla bibliotek under 2019 samt att ersättningsmodellen till 
biblioteken ändrats från 2019 vilket bland annat innebär att den rörliga ersättningen per 
utlånad bok minskat. Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 
 
Beslut i från kulturnämnden den 28 maj 2019 § 29 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 396  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Inga anmälningar, meddelanden eller tillkännagivanden har inkommit. 
 
- - - - - 
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§ 397  

Anmälningar från revisorerna 
 
Revisionsskrivelse inklusive bilagor om Nacka kommuns hantering av och bemötande i 
ärende rörande fastigheten Lännersta 1:662 
 
Revisionsskrivelse och kartläggning av avtal om fastighetsavyttringar till Hemsö och 
Rikshem 
 
- - - - - 
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§ 398 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 3 oktober av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 399 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 3 oktober av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



  
 7 oktober 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 400 KFKS 2019/926 

Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram 
Motion den 3 oktober av Louise Ollivier (MP) 
 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 401 KFKS 2019/927 

Motion – Dokumentation av Nackas miljöer 
Motion den 4 oktober av Christina Ståldal m.fl. (NL) 
 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
- - - - - 
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§ 402

7 oktober 2019 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 

KFKS 2019/928

Motion – Byggnadstakt och bevarande av urskog i 
Ryssbergsområdet 
Motion den 4 oktober av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - -
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